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Коридори на смъртта 
и в Бургаска област

Преди 100 
години се 

поставят 
основите на 

техническото 
образование в 

Бургас
НА СТР. 6

СТР. 4 И 5
Статистика. За 4 години девет катастрофи с 
жертви по пътя Бургас – Средец
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УВАЖАЕМИ ЧИТАТЕЛИ, СЛЕДВАЩИЯТ БРОЙ НА „ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“ ЩЕ ИЗЛЕЗЕ НА 13 ЮНИ
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Валута. „Еврото не е нещо ново за нас и не ни плаши“, заяви зам.-председателят 
на СНЦ „Сдружение на собствениците – Слънчев бряг“ Елена Иванова

Слънчев бряг: Ръст на цените между 3 – 5%, 

Нов паркинг в „Зорница“ предлагат съветници
На 24 юни стартира новата 
морска линия Бургас – Истанбул

Свикват общо събрание в Дюлево 
за фотоволтаичния парк

Етичен кодекс за съветниците в Бургас 
предлага председателят на местния парламент

НИКОЛАЙ ПАРАШКЕВОВ

Летният сезон в Слън-
чев бряг бе открит офи-
циално на 31 май. В най-
големия ни морски курорт 
очакват ръст на тури-
стите през лятото 
спрямо миналата година. 

За това потвърди пред 
„Черноморски фар“ и зам.-
председателят на УС на 
СНЦ „Съюз на собствени-
ците – Слънчев бряг“ 
Елена Иванова.

„Очакванията, що се 
отнася до Слънчев бряг, 
са напълно оптимистич-
ни. Отчитаме ръст в 
ранните записвания за 
сезона. Изключително 
силно върви английският 
пазар. Забелязва се раз-
движване и на немския 
пазар. Останалите тра-
диционни пазари вървят 
спрямо очакванията. 
Това са Полша, Румъния, 
скандинавските страни. 
Има сравнително голямо 
търсене и от хора от 
Унгария. Има ранни запис-
вания и от българи. 
Конкретно за тях има 
ръст в последните 1-2 
години, което показва 
едно добро планиране и 
възползване от добри 
оферти, които хотели-
ерите предлагат в ран-

ните месеци на годината“, 
заяви Иванова.

Според нея за бранша 
използването на еврото 
не е нещо ново, а въвеж-
дането на единната ев-
ропейска валута у нас 
няма да доведе до сътре-
сения в сектора.

„Браншът много от-
давна работи в евро. Го-
ляма част от отношени-
ята ни с европейските ни 
партньори са в евро. Това 
е така от много години. 
От чуждестранните 
партньори получаваме 
приходите си в евро. Офе-
рираме и подписваме до-
говори в евро.

В лева цените бяха 
единствено и само за 

българския пазар

Така че това да работим 
с евро в никакъв случай не 
е нова дейност за нас. 
Очакванията са от след-
ващата година да работим 
в евро и с българския пазар. 
Най-рано до 31 декември 
ще работим с българите 
в лева, защото дотогава, 
евентуално, това ще бъ-
де официалната валута 
на България. Браншът 
приема тази новост, при-
ема еврото спокойно, без 
притеснения и сътресения, 

защото ние отдавна це-
нообразуваме в евро“.

По думите ѝ спекула-
тивно поскъпване в бран-
ша няма да има.

„Категорично ви гаран-
тирам, че ако говорим за 
злоупотреба, категорич-
но няма да има такава в 
нашия бранш, защото 
нашата цена или се прие-
ма, или не се приема от 
външните ни партньори. 
Тоест, ако сега сме рабо-
тили на една цена, а през 
следващата година вдиг-
нем цените с 20% завише-
ние самият пазар няма да 
приеме цената. Все пак 
обаче цената на нашата 
услуга е свързана с оста-
налите цени на стоки и 
услуги, от цените на 
стоките, с които ние 
работим – храним и об-
служваме клиентите. 
Също така сме много за-
висими от цената на 
електроенергията или на 
газа. Нашата крайна цена 
е формирана на базата на 
цените на пазара. Тук 
трябва да споменем и 
възнагражденията, защо-
то те също се увеличават 
всяка година. Ние това го 
предвиждаме и го включ-
ваме в цената за всеки нов 
сезон.

Обикновено 
повишаването в 

цената е между 3 и 5% 
за следващата година,

което не можем да на-
речем спекула, а е логично 
стечение на обстоятел-
ствата предвид повиша-
ването на цените на па-
зара и инфлацията. Ако 
цените на пазара спеку-
лативно се повишат – 
храна, услуги, енергия, 
няма как това да не влезе 
в цената на нашата услу-
га. Дори тогава в нашия 
случай не бих го нарекла 
спекула, защото ние няма 
как да продадем услугата 
си на себестойност или 
под себестойност. При 

всички случаи това е биз-
нес и трябва да формира 
съответната печалба. 
Има поскъпване и през 
този сезон, различно за 
различните обекти. Пак 
ще подчертая, че общото 
средно поскъпване на хо-
телската услуга на паза-
ра е в порядъка на 3 – 5%“.

„Отново срещаме про-
блеми с набирането на 
персонал от българския 
трудов пазар. Дори бих го 
определила като крайно 
недостатъчно за нивото, 
на което искаме да об-
служваме нашите клиен-
ти. Затова прибягваме до 
набирането на работници 
от трети страни. Знаете, 
че от няколко години 
вече това си стана прак-

тика в туризма в България, 
най-вече в сезонния. Рабо-
тим с чужденци най-вече 
от бившите съветски 
републики – Узбекистан, 
Киргизстан. Други колеги 
работят с хора от Индия, 
Непал, Шри Ланка и Ин-
донезия.

Без кадри от трети 
страни ние в момента 
не можем да осигурим 

нужния персонал, който 
ни е необходим,

за да достигнем качест-
вото, което преследваме“, 
сподели Иванова за набо-
лелия проблем с намира-
нето на достатъчно 
персонал през лятото.

Според нея спирането 

В Слънчев бряг 
очакванията са за 
добър летен сезон
ФОТО:ИНТЕРНЕТ

„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

На 24 юни 2025 започ-
ва редовното обслуж-
ване на линията Бургас 
– Истанбул. Тя ще бъде 
оперирана от турската 
компания İstanbul Deniz 
Otobüsleri (İDO), научи 
haberbg.net от директо-
ра на İDO Мурат Орхан.

Мурат Орхан заяви, 
че курсовете ще се из-
пълняват редовно през 
летните месеци, като 
курсове от Бургас до 
турския мегаполис ще 
се изпълняват три пъ-
ти в седмицата. Поте-
глянето от Истанбул 
ще се изпълнява в 15:00 
ч. и от Бургас в 08:00 ч.

Първият курс от 
Бургас е на 26 юни 

2025 в 08:00 ч.

Цената за двупосочен 
билет ще струва 99 
евро. Очаква се новата 
линия да привлече сери-
озен интерес както от 
туристи, така и от 
бизнесмени.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Общинският съвет в 
Бургас ще работи по съз-
даването на първи по рода 
си етичен кодекс за избра-
ниците на бургазлии. Това 
предвижда проект за ре-
шение, внесен от предсе-
дателя Михаил Хаджиянев. 
Предложението идва на 
фона на промените в За-
кона за местното самоу-
правление, които вече 
изрично позволяват при-
емането на подобни въ-
трешни правила. 

Документът цели да 
очертае ясни стандарти 

за поведение, почтеност 
и отчетност на общин-
ските съветници. Според 
първия сред равни, в по-
следните години гражда-
ните очакват повече 
прозрачност и отговорност 
от своите избраници, а 
новият кодекс трябва да 
отговори именно на тези 
очаквания. 

„Хората искат да знаят, 
че решенията се вземат 
честно, отговорно и в 
интерес на обществото, 
а не под влияние на лични 
или партийни интереси“, 
се посочва в мотивите на 
предложението.

Временната комисия, 
която ще изготви проек-
та, ще бъде сформирана 
при гласуване в зала, а 
срокът ѝ на действие ще 
е 60 дни. Очаква се тя да 
предложи конкретни на-
соки за поведение при 
морални и етични казуси, 
с фокус върху обществения 
интерес. 

Предвижда се приетите 
правила да влязат в сила 
незабавно – стъпка, която 
според Хаджиянев е необ-
ходима, за да се улови духът 
на новото време в мест-
ната власт.

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Сдружението „За по-
чиста природа – Дюлево“ 
изпрати второ писмо до 
омбудсмана на Средец с 
настояване за официално 
становище по казуса с 
планираното изграждане 
на фотоволтаичен парк в 
района.

По думите на Пенов 
първото писмо до омбуд-
смана е изпратено преди 
няколко  месеца, но отго-
вор така и не е получен. 
„Ние държим институци-
ята, която г-жа Николина 
Дамбулова представлява, 
да се произнесе. Омбудсма-
нът е създаден, за да за-
щитава интересите на 
гражданите“, казва още 
Пенов. Ако отново няма 
реакция, сдружението ще 
постави въпроса за без-
действието на омбудсма-
на директно пред Общин-
ския съвет.

На 14 юни местната 
общност планира провеж-
дането на общо събрание 
в Дюлево, съгласно Закона 
за местното самоуправле-
ние и местната админи-
страция, както и Закона 
за пряко участие на граж-
даните в държавната 
власт и местното самоу-
правление. В дневния ред 

са включени три точки, 
чиито решения – след 
гласуване – ще имат задъл-
жителен характер за 
Общинския съвет и адми-
нистрацията, които ще 
трябва да предприемат 
съответните действия 
в законоустановен срок.

Припомняме, че послед-
ното участие на Пенов в 
заседание на местния 
парламент беше на 30 
април, когато бе направен 
опит за неговото изслуш-
ване по казуса. Основните 
развития тогава бяха 
свързани с две ключови 
съдебни линии – решения-
та на Административен 
съд – Бургас и на Консти-
туционния съд.

Бургаският админи-
стративен съд отхвърли 
за втори път молбата на 
местните жители да се 
присъединят като стра-
на по делото, заведено от 
бившия областен управи-
тел Пламен Янев. Основ-
ният мотив за отказа – 
липса на правно основание. 
Делото, насочено срещу 
решението на предишния 
Общински съвет, даващ 
„зелена светлина“ за из-
граждане на фотоволта-
ични паркове в землищата 
на селата Дюлево, Дебелт, 
Светлина и Суходол, така 

и не е разгледано по съще-
ство.

„Ако беше разгледано, 
щеше да се види, че нито 
е имало реално обществе-
но обсъждане, нито е на-
правена Оценка за въз-
действие върху околната 
среда от РИОСВ-Бургас“, 
посочи Пенов. По думите 
му именно тези нарушения 
обясняват защо проектът 
все още не е стартирал.

Конституционния съд 
пък обяви за противокон-
ституционни части от 
последните изменения в 
Закона за възобновяемите 
енергийни източници. 
Става дума за разпоред-
бите, които облекчаваха 
процедурите за изгражда-
не на фотоволтаични 
централи.

„В други региони на 
страната, където проце-
дурите поне частично са 
спазени, вече се изграждат 
такива паркове. При нас 
обаче – няма нито промя-
на в общия устройствен 
план, нито промяна на 
статута на земята. За-
щото има нередности и 
те са посочени както в 
нашата докладна до Об-
щински съвет - Средец, 
така и в жалбата ни към 
съда“, подчерта председа-
телят на сдружението.
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Каналджия се оказа вече в затвора при разбиване на групата му

Третият свят решава проблема с персонала
на притока на руски ту-
ристи към Слънчев бряг 
не е оказало сериозно 
влияние върху финансови-
те показатели в курорта.

„Руските туристи по 
начало не са толкова добре 
представени при нас още 
преди войната. Да, след 
войната те напълно из-
чезнаха. Практически 
нямаме нито един руски 
турист в хотелите ни. 
Останаха само руснаци, 
които имат собствени 
имоти в комплексите и 
ги посещават през лято-
то. Руски туристи няма-
ме в хотелите, но посре-

щаме украинци, и то никак 
немалко. Те се увеличават 
всяка година. Липсата на 
руски пазар не ни събаря, 
защото него го няма от 
години, а ние успяхме да 
диверсифицираме, така 
че техните места да бъдат 
разпределени по другите 
пазари“.

„Към ръководството 
на „Слънчев бряг АД“ 

искам да отправя един 
апел да работим 

заедно,

защото се борим за общ 
продукт, и то такъв, 

който не се отнася само 
до хотела. А това, което 
се вижда навън, не е осо-
бено лицеприятно. Така 
че от тази гледна точка 
трябва да работим плът-
но заедно, за да представим 
Слънчев бряг по най-добрия 
начин, по който може да 
бъде презентиран пред 
нашите гости“, все апе-
лира Иванова.

И подчерта:
„В тази връзка искам да 

добавя, че активно участ-
ваме в дискусиите относ-
но предстоящата промя-
на в Закона за туризма със 
становища и предложения 

относно начините и из-
точниците на финанси-
ране на дейността на 
дружествата, които 
стопанисват и поддържат 
инфраструктурата, в 
случая „Слънчев бряг“ АД, 
защото истината е, че 
без средства няма как да 
се постигне добра визия 
на курорта. Затова пред-
лагаме конкретни начини 
за финансиране на друже-
ствата, за да може инфра-
структурата да придобие 
коренно различен облик 
от това, което е в момен-
та, защото ние сме курорт 
от световна величина. 

Курортът заслужава 
много повече от това, 
което в момента пред-
ставя“.

По думите ѝ законопро-
ектът е готов, като до 
последно са се събирали 
становища на хора от 
бранша, от различните 
курорти, различните 
сдружения на територия-
та на България.

От там очакват нас-
рочване заседание на Ко-
мисията по туризъм към 
Народното събрание, 
където да могат да бъдат 
представени конкретни-
те предложения. 

„
„Апелирам към 

„Слънчев бряг“ АД да 
работим заедно“

Елена Иванова

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Голяма група за трафик 
на мигранти бе разбита 
в спецакция, кръстена с 
кодовото име „Астиа“ на 
2 и 3 юни, проведена съв-
местно между ГД „Гра-
нична полиция“, ГДБОП, 
ДАНС и партньори от 
Европол, под наблюдение-
то на Окръжна прокура-
тура – Бургас. Служби и 
от Гърция, Румъния и 
Молдова също са подпо-
могнали операцията.

16 души общо са били 
задържани първоначално, 
съобщи началникът на 
сектор „Нелегална миг-
рация“ към ГДБОП Мари-
ан Белдев на брифинг в 
Бургас, в който участва-
ха още окръжният про-
курор Христо Колев, 
шефът на ДАНС в морския 
град Любомир Вълков и 
заместник-директорът 
на ГД „Гранична полиция“ 
Стоян Мандаджиев.

Девет души са с пов-
дигнати обвинения, като 

8 от тях са арестувани, 
а един сириец се издирва, 
тъй като е в Турция. Сред 
арестуваните има още 
един чужденец – румънец. 
Останалите 7 са българи, 
една е жена. Оказа се, че 
тя имала специалната 
задача да изготвя фал-
шивите документи за 
самоличност и на превоз-
ните средства, с които 
мигрантите са трафи-
кирани през територия-
та на България от Турция.

Групата е ползвала 
само МПС-та с тайници 
– микробуси, камиони и пр. 
За 8 от тях има данни, че 
са криминално проявени 
като двама са били осъж-
дани за трафик в Унгария 
и Нидерландия. Трафи-
кантите са били актив-
ни от юни миналата го-
дина до януари 2025-а. 
Властите имат данни за 
17 случая на трафик. Ми-
грантите са броили 
между 5 и 18 хиляди евро 
на калпак, за да преминат 
през границата, като 
данните на разследващи-

те сочат, че цените 
скачат заради все по-
трудното влизане в Ев-
ропа.

Любопитен момент е, 
че един от каналджиите 
в момента на операцията 
вече се е намирал в затво-
ра за използване на фал-
шиви документи.

Прокурор Христо Колев 
добави, че акцията е про-
ведена в градовете Бургас, 
София, Средец, Кърджали, 
Харманли. В килията на 
пандизчията са открити 
веществени доказател-
ства.

При останалите арес-
ти също са намерени и 
иззети множество доку-
менти и вещи, свързани 
с престъпната дейност 
на групата. Колев посочи, 
че данните сочат, че ли-
ца извън България са 
отговорни на най-високо 
ниво за този трафик, а 
нашата група е само част 
от една мащабна органи-
зация за прекарване на 
мигранти през границите 
на Европа.

Информацията е пре-
дадена на европейските 
ни партньори.

Стоян Мандаджиев 
отрече да има замесени 
служители на „Гранична 
полиция“ в дейността на 
каналджиите и добави, 
че към момента зелената 

граница е спокойна и си-
гурна.

Най-криптично бе 
присъствието на шефа 
на бургаския ДАНС Любо-
мир Вълков, който не 
разкри никакви детайли 
по отношение на работа-
та на службите в кон-

кретната акция и един-
с т в е н о  п о х в а л и 
партньорите, с които 
съвместно са извършени 
арестите.

По-късно се очаква на 
8 от задържаните да 
бъдат поискани посто-
янните арести.

Участие в брифинга взеха (от ляво надясно) шефът на ДАНС в морския град Любомир Вълков, 
окръжният прокурор Христо Колев, началникът на сектор „Нелегална миграция“ към ГДБОП Ма-
риан Белдев и заместник-директорът на ГД „Гранична полиция“ Стоян Мандаджиев

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

16 ареста и 9 
с повдигнати 
обвинения след 
спецоперация-
та „Астиа“
ФОТО: МВР

Групата е ра-
ботила само с 
неистински лични 
документи и та-
кива за превозни-
те средства
ФОТО: МВР
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За 4 години: 9 катастрофи с жертви по 
Статистика. 37 са инцидентите с ранени в отсечката и 28 по бул. „Захари Стоянов“

БОГДАН МИЛЧЕВ: 

За държавата пътят Бургас – Средец 
не е в картата на опасните участъци

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Девет катастрофи с 
жертви и 37 с ранени са 
регистрирани в участъка 
между Бургас и Средец за 
периода от 2021 – 2025-а. 
Това сочи репортерска 
проверка на вестник „Чер-
номорски фар“. Броят на 
загиналите и пострадали-
те обаче е по-голям, показ-
ва страшната статисти-
ка, заради множеството 
инциденти с по няколко 
пострадали и повече от 
една жертва. 

Последната фатална 
катастрофа се случи само 
преди броени дни – на 
31.05.2025-а. Около 16:45 
часа, край разклона за село 
Константиново, лек авто-
мобил „Хонда“, управляван 
от 62-годишен мъж от 
Бургас, внезапно навлиза в 
насрещното платно и се 
удря челно в „Мерцедес“, 
шофиран от 60-годишен 
мъж от Средец. На място 
загива жена, а четирима 
души са откарани в болни-
ца. По-късно става ясно, 

че и водачът на мерцедеса 
е починал от тежките си 
травми. 

От полицията в Бургас 
коментираха пред „Черно-
морски фар“, че в цялата 
област, включително и по 
това трасе, има доста-
тъчно мобилни и стацио-
нарни екипи, които следят 
за спазване на правилата 
за движение. Понякога 
обаче трагични инциденти 
и черни дни като въпрос-
ната събота, изглежда, са 
неизбежни и се случват без 
на пръв поглед ясна причи-
на. 

Точно на същото място, 
в района на разклона за 
Константиново, през март 
2024-а се разиграва още 
една жестока трагедия. 
Две дечица на 5 и 8 години 
пострадаха в тежка ката-
строфа, като по-малкото 
момиченце дори бе с опас-
ност за живота. По-страш-
ното е, че невръстните 
деца останаха полусираци, 
тъй като 33-годишната 
им майка – Янита Пепелян-
кова – обичан училищен 
психолог от ОУ „Светлина“, 

загина на място.
При опит за изпревар-

ване тогава 59-годишният 
Атанас Андонов, управля-
ващ БМВ, връхлита върху 
ситроена, който майката 
на Янита шофира, в резул-
тат на което жената е с 
множество травми. От 
удара колата, в която 
психологът загива, буквал-
но е неузнаваема.

Трагедията с Янита 
обаче не е единствената 
по пътя Бургас – Средец. 
Черната хронология в по-
следните години включва 
смърт след удари в манти-
нели и дървета, убити и 
пострадали пешеходци и 
велосипедисти, челни 
сблъсъци, често фатални, 
преобръщания извън пътя 
и още, и още…

За същия период са ре-
гистрирани и 28 пътни 
инцидента на бургаския 
булевард „Захари Стоянов“, 
който е пряко продължение 
на пътната отсечка и част 
от градската артерия, 
водеща към трасето. 

Редакцията на „Черно-
морски фар“ изпрати 

АПИ се кани да инспектира 
трасетата в цялата страна
НИКОЛАЙ ПАРАШКЕВОВ

Темата с пътния трав-
матизъм в България отно-
во се превърна в „горещ 
картоф“, който институции 
да си подхвърлят помежду 
си. Докато се търсят ви-
новните, по пътищата у 
нас продължават да загиват 
хора, какъвто е и пресният 
случай със село Константи-
ново.

На 28 май премиерът 
Росен Желязков обяви, че 
дава 1 месец срок на „Пътна 
полиция“, Изпълнителна 
агенция „Автомобилна ад-
министрация“, Държавната 
агенция „Безопасност на 
движението по пътищата“ 
и ТОЛ управлението, за да 
се подобри контролът по 
пътищата.

По думите му, ако не се 
стигне до положителен 
ефект, ще има структурни 
промени.

От своя страна Агенция 
„Пътна инфраструктура“ 
е обявила обществена по-
ръчка за „Провеждане на 
целенасочени инспекции за 
пътна безопасност на учас-
тници от републиканската 
пътна мрежа“.

Целта е да се обходят 
всички области в страната, 
като територията на Бъл-
гария е разделена на шест 
части. Обособена позиция 4 
обхваща Югоизточен реги-
он (области Бургас, Сливен, 
Стара Загора и Ямбол). 

„Целта на обществената 
поръчка е да бъде определен 
изпълнител за всяка обосо-
бена позиция, на който се 

възлага да провежда целе-
насочени инспекции за път-
на безопасност на участъци 
от републиканската пътна 
мрежа за период от 3 години 
(36 месеца) от стартиране 
на договора или до изчерп-
ване на финансовия ресурс 
по договора, което от двете 
събития настъпи първо“, 
гласи написаното от АПИ в 
обществената поръчка.

„С оглед гарантиране на 
независимостта на инспек-
цията, най-целесъобразно 
е експертите да са външни 
за администрацията, упра-
вляваща пътя, като ръко-
водител на екипа може да 
бъде именно одиторът по 
пътна безопасност, тъй 
като основната задача на 
целенасочената инспекция 
е идентифициране на недос-
татъци в пътната инфра-
структура, които предста-
в л я в а т  р и с к  з а 
безопасността на участни-
ците в пътното движение“, 
пишат още Агенцията.

Обществената поръчка 
е пусната на 2 юни, като 
общата ѝ стойност е 798 867 
лв. без ДДС. Бюджетът, с 
който експертите ще раз-
полагат, за да обходят район 
Югоизточен е 133 006 лв. без 
ДДС. Средствата по общест-
вената поръчка трябва да 
дойдат от държавния бю-
джет, но към момента не са 
осигурени.

На хартия „целенасоче-
ната инспекция за пътна 
безопасност“ изглежда 
всеобхватна, обръщаща 
внимание на девет различни 
елемента.

Проекция на пътя и път-

ни профили (разстояние за 
видимост, ограничение на 
скоростта, достъп на пре-
возни средства за Спешна 
помощ, поддържане на мо-
стове и водостоци), Пътни 
кръстовища и възли, Мерки 
за уязвими участници в 
движението (пешеходци, 
велосипедисти, обществен 
транспорт, железопътни 
прелези), Осветеност, зна-
ци и маркировка, Светлин-
ни сигнали (експлоатацион-
но състояние, видимост), 
Обекти, зони, свободни от 
препятствия и ограничи-
телни системи за пътища, 
Настилка (дефекти, съпро-
тивление на хлъзгане, гра-
павост, равност), Мостове 
и тунели (наличие на мо-
стове и тунели, придруже-
на с информация за състоя-
н и е т о  и м ,  в и з у а л н и 
съоръжения) и Други (пло-
щадки за принудително 
спиране, ремонтни работи 
по пътя, възможност за 
излизане на животни, сис-
теми за управление на 
тежкотоварния трафик, 
предупреждения за зони за 
училища и др.).

Предстои да видим кога 
и как подобни инспекции ще 
имат реален резултат 
върху подобряването на 
ситуацията по пътищата 
у нас или отново ще се стиг-
не до сценарии с експертни 
доклади на Агенцията по 
пътна безопасност, чиито 
становища стоят „на тру-
пчета“, без да има предпри-
ети всеобхватни мерки за 
рехабилитация на пътища-
та у нас.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Пътят между Бургас и 
Средец, на който се случи 
поредната тежка ката-
строфа със загинали, не 
попада в обхвата на пъти-
щата с висока степен на 
опасност или зоните с 
концентрация на пътно-
транспортни произшест-
вия. Това заяви в интервю 
за „Черноморски фар“ 
председателят на Инсти-
тута за пътна безопасност 
Богдан Милчев.

„Той не е включен в тази 
карта, нали така? А това 
означава, че за всяко място, 
където се случват ката-
строфи, трябва да имаме 
ясна картина какво се е 
случвало през последните 
три години“, коментира 
експертът.

Според него обаче не 
неправителствени орга-
низации или журналисти 
трябва да търсят отго-
ворност, а държавата да 
поеме водещата роля и да 
информира обществото с 
конкретика – каква е сте-
пента на опасност, какви 
мерки се предвиждат и 
кога ще бъдат изпълнени. 

„Проблемът е, че няма 
такъв план. Няма такава 
програма. Държавата им-
провизира и не предприема 
реални действия, за да ус-
покои обществото“, кате-
горичен е Милчев.

По думите му липсата 
на достатъчно средства и 
ресурс не оправдава без-
действието. Експертът 
предупреди, че темата с 
пътната безопасност се 
използва за натиск над 
прокуратура, съд и адво-
катски лобита.

„Законотворчеството 
се прави от известно време 
с емоции, а не с хладен раз-
ум. Конституционният 
съд вече пет пъти е отме-
нял разпоредби от Закона 
за движението по пътища-
та, защото са приети 
именно под емоция“, посочи 
той.

Милчев подчерта, че за 
да се оцени обективно 
опасността на конкретен 
участък, е нужно да се раз-
глеждат данни за години 
назад.

„Ясно е, че този път е 
проблемен. Но колко точно, 

спрямо всички останали 
пътища, това трябва да 
установи държавата. Тя 
разполага с ресурс за това“, 
допълни той.

На въпрос какво може да 
се направи в краткосрочен 
план, като например по-
ставяне на мантинели или 
колчета, председателят 
на Института за пътна 
безопасност отговори, че 
с конкретното място не е 
запознат подробно, но 
добави, че „картината е 
страшна“. 

„Онези, от които зависи 
нещо, няма да чуят. Те не 
разбират смисъла на свое-
то съществуване по този 
начин. Те обслужват този, 
който ги е сложил на пози-
циите им, себе си и чак 
накрая – хората. Обикнове-
но за последните време не 
остава“, завърши той.

През март 2024-а поредна катастрофа на пътя остави две момиченца на 5 и 8 години полусира-
чета

ФОТО: ОДМВР-БУРГАС, АРХИВ
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коридора на смъртта Бургас – Средец

Село Атия вече близо 3 г. чака светофар

официални въпроси до 
Агенция „Пътна инфра-
структура“ (АПИ) за 
това дали ще се вземат 
конкретни мерки по 
обезопасяване на път 
II-79. Поставянето на 
разделителни мантине-
ли, пластмасови колчета 
или допълнителна сиг-
нализация са само част 
от възможностите, 
които вече са приложени 
на други черни точки в 
страната. 

А пътят Бургас – Сре-
дец отдавна не е просто 
връзка между два града. 
Превърнал се е в коридор 
на смъртта, чиято ре-
путация се подхранва от 
конкретни факти и 
цифри, унищожава чо-
вешки съдби и отнема 
животи. Въпросът вече 
не е дали държавата ще 
реагира, а кога, и дали 
няма да е твърде късно 
за следващите пътуващи 
по този маршрут.

Още две жертви на пътя Бургас – Средец, 
а АПИ няма конкретни мерки
ГЕОРГИ РУСИНОВ

След поредната тежка ка-
тастрофа на път II-79 между 
Бургас и Средец на 31 май, ко-
ствала два човешки живота, 
„Черноморски фар“ отправи 
въпроси до Агенция „Пътна 
инфраструктура“ дали и кога 
ще се предприемат мерки по 
обезопасяване на опасното 
трасе. 

От АПИ отговориха, че към 
момента не са установени 
участъци с концентрация на 
пътно-транспортни произ-
шествия между Бургас и Средец. 
Това означава, че на въпроса ни 
за поставяне на ограничител-
ни за скоростта колчета, в 
момента не може да се говори, 
добавят от институцията. В 
същото време от Областното 
пътно управление в Бургас 
уверяват, че няма постъпили 
сигнали от МВР за особено 
рискови зони в този участък.

Предстои обаче анализ, 
обещават от АПИ. Ще бъде 

изискана подробна информация 
от ГД „Национална полиция“ за 
броя, характера и причините 
за инцидентите по трасето. 
На база на тази статистика 
ще се направи оценка дали и 
къде са необходими допълни-
телни обезопасяващи мерки.

Все пак от агенцията отчи-

тат, че 2-километровата 
отсечка край Дебелт вече е 
включена в списъка с повишен 
риск от ПТП, а през 2025-а там 
се планират конкретни дей-
ности за повишаване на безо-
пасността. Между 70-ия у 72-рия 
километър, в участъка от 
Дебелт към Средец, ще бъде 

въведено ограничение на ско-
ростта от 70 км/ч.

Катастрофата от 31 май 
обаче стана непосредствено 
след село Константиново – зо-
на, в която максимално допус-
тимата скорост е 50 км/ч в 
населеното място и до 90 км/ч 
извън него, отговарят още от 

АПИ и припомнят, че към 
момента тече досъдебно 
производство, което ще изя-
сни причините за инцидента. 

„Апелът на Агенция „Път-
на инфраструктура“ към 
шофьорите е да карат внима-
телно, да спазват правилата 
за движение и ограничението 
на скоростта, да не предпри-
емат рискови изпреварвания, 
с които застрашават безо-
пасността на всички остана-
ли пътуващи“, апелират от 
агенцията.

Темата остава отворена, 
а ние ще продължим да следим 
дали обещаният анализ ще 
доведе до реални действия.

Само за уикенд: 
Над 30 сака кръв са 
прелети на ранени

Катастрофата от 31 май с две жертви              СНИМКА ОДМВР-БУРГАС

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Над 30 сака с кръв и 
кръвни продукти са 
прелети на ранени в 
катастрофи в Бургас 
миналия уикенд. В УМБАЛ 
– Бургас са приети пове-
че от 10 пострадали при 
пътни инциденти. Някои 
от тях продължават да 
имат нужда от кръво-
преливане, тъй като 
освен загубата от трав-
ми, се налагат и операции. 
В началото на летния 
сезон медиците отчитат 
рязко увеличение на 
нуждата от кръвни 
продукти, защото рас-
тат и катастрофите. 

Според статистика-
та на Отделението по 
трансфузионна хемато-
логия, близо 1400 души 
с травми са получили 
кръвопреливане през 
2024 г. Травматичните 
пациенти влизат в чел-
ната тройка на хората, 
които се нуждаят от 
кръвопреливане – заедно 
с оперираните и хронич-
но болните. През лет-
ните месеци обаче броят 
на тежките инциденти 
традиционно расте, 

особено в район като 
Бургас, който приема 
хиляди туристи и е 
ключов транспортен 
възел. Това поставя 
лекарите пред сериозно 
предизвикателство, 
отлагане на планови 
операции и напрежение 
сред пациентите и тех-
ните близки. 

„Лятото е критичен 
период. Пътният тра-
фик е интензивен, а 
броят на тежките 
случаи – особено висок. 
В един-единствен ден 
можем да използваме 
толкова кръв, колкото 
за цяла седмица в други 
периоди на годината“, 
посочват от Отделе-
нието по трансфузион-
на хематология.

Медиците отправят 
призив за кръводарява-
не към всички здрави 
хора на възраст от 18 
до 65 години. Отделе-
нието по трансфузион-
на хематология работи 
с дарители всеки делни-
чен ден от 7.30 до 14 ч. 
Кръвта няма заместител 
- всеки дарител може да 
спаси живота на чети-
рима души.

НИКОЛАЙ ПАРАШКЕВОВ

Крайно опасен е и един 
конкретен участък от 
трасето между Бургас и 
Царево, а именно кръс-
товището за село Атия 
и Военноморска база 
„Бургас“.

Това е може би един-
ственият вход/изход 
към и от населено по 
дължината на отсечка-
та, който не е регулиран 
за движещите се авто-
мобили. На място няма 
нито светофар, нито 
кръгово, а трафикът се 
осъществява посредством 
Закона за движение по 
пътищата. Така през 
натоварения летен сезон 
за жителите на Атия е 
изключително трудно 
да напуснат селото в 
посока Бургас, чакайки 
за ляв завой. Това е пред-
поставка за опасни и 
рискови включвания към 

Републиканския път II-99. 
Сложената преди години 
камера за скорост в ра-
йона на кръстовището 
допълнително утежня-
ва ситуацията в този ѝ 
аспект. Съвсем правилно 
и логично шофьорите 
намаляват скоростта 
до 50 км/ч, колкото е 
ограничението, което 
прави възможностите 
за включване към главния 
път на хора от селото 
още по-трудни, редки и 
опасни. Проблемът с 
трудното пресичане за 
пешеходците бе решен 
с изграждането на паса-
релка, но за шофьорите 
левият завой през лято-
то е „мисия невъзможна“.

Жители на селото на 
няколко пъти са сезира-
ли АПИ за проблема. За 
първи път това се случ-
ва още през октомври 
2022 г., където в отго-
вора си от Агенцията 

подчертават, че след 
проведена обществена 
поръчка е изготвен тех-
нически проект за осно-
вен ремонт на 58 км от 
II-99 (Бургас –Маринка – 
Созопол – Приморско – 
Царево). Както виждаме, 
оттогава досега до ре-
ални основни ремонтни 
дейности не се стига.

Тогава от Агенцията 
допълват, че след засе-
дание на Експертния 
технико-икономически 
съвет е взето решение 
за урегулиране на кръс-
товището със светофар. 
Минават 2,5 години, но 
нищо не се случва, а жи-
телите на селото реша-
ват да се обърнат към 
омбудсмана на Бургас 
Тодор Стамболиев. Чрез 
него наболелият проблем 
отново стига до АПИ, а 
на 27 май 2025 г. в офиса 
му пристига отговор от 
Агенцията, който по-

твърждава написаното 
от нея през октомври 
2022 г. – че опасното 
кръстовище до село Атия 
ще бъде регулирано със 
светофар.

В написаното до ом-
будсмана от АПИ изтък-
ват, че „се подготвя 
процедура по ЗОП за 
избор на изпълнител за 
основния ремонт“ на 
пътя.

Дали този път ще има 
реални действия на МР-
РБ и АПИ за цялостното 
възстановяване на един 
от най-натоварените 
пътища през лятото 
предстои да видим.

Жителите на Атия 
пък със сигурност ще се 
молят час по-скоро кош-
марът им да свърши, за 
да не се сдобие кръсто-
вището до селото с 
поредната паметна 
плоча, резултат на фа-
тален инцидент. 

Опасното кръс-
товище до се-
лото, на което 
не един и двама 
души загубиха 
живота си
ФОТО: НИКОЛАЙ 
ПАРАШКЕВОВ

Младата психоложка Янита Пепелянкова остана завинаги 
на 33

ФОТО: АРХИВ



За епилепсията от първо лице 
ДЕЖА ВЮ. Трагедията с Георги от Равда само за пореден път илюстрира 
неспособността ни да търсим същината на проблемите
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Обучения по първа помощ за 
шестокласници тръгват в Бургас

НИКОЛАЙ ПАРАШКЕВОВ

Абитуриентските ба-
лове в Бургаска област през 
тази година бяха разтър-
сени от ужасна трагедия 
в Слънчев бряг, при която 
19-годишният Георги Мелев 
от Равда загуби живота си. 
Веднага започнаха различ-
ни спекулации по въпроса. 
От това, че момчето е 
прекалило с алкохол или е 
употребявало наркотици. 
В момента се изчакват 
експертизите, които да 
покажат какво е имало в 
кръвта му в нощта на 
трагедията.

След фаталната случка 
първо от полицията, а след 
това и от семейството на 
момчето обясниха, че то е 
страдало от епилепсия, 
като според роднините му 
именно заболяването му е 
довело до трагедията. Те 
са на мнение, че след при-
падък на Георги не му е 
оказана никаква адекватна 

медицинска помощ от 
присъстващите в нощния 
клуб, а 19-годишното мом-
че е отведено в стая, къ-
дето е било оставено до-
като дойде Спешна помощ, 
за жалост, твърде късно.

За това какви са първи-
те признаци за това, че 
пострадалият  е в състоя-
ние на епилептичен прис-
тъп/гърч и въобще за ця-
лостното състояние на 
епилепсията поговорихме 
с Ивелина Тодорова, бивш 
журналист, понастоящем 
маркетинг специалист и 
човек, който от 23 години 
се бори с най-тежката 
форма на заболяването.

„Първо искам да изразя 
своите искрени съболез-
нования към семейството 
на момчето и да апелирам 
към всички хора, училища, 
институции да се запозна-
ят с епилепсията, защото 
тя засяга един голям про-
цент от хората в България 
и по света.

Много бих желала в 
училищата да има 

часове по оказване на 
първа помощ

и да има приемственост 
към нас, хората с епилепсия. 
Признаци за епилепсия са, 
ако момчето е припаднало 
и е започнало да се тресе, 
да има затруднения в ди-
шането, да обръща очите, 
да не е контактен, да е 
излизала пяна от устата 
му или да се е загледал в 
една точка. Също така 
тресене само в едната част 
на тялото или нарушен 
говор, например да иска да 
каже „здравей“, а да казва 
„картоф“. Всичко това са 
признаци. Не знам на място 
какви мерки са взети, но е 
трябвало да бъде обърнат 
на една страна, да се сложи 
нещо под главата му, за да 
не я нарани, да има някого, 
който да стои при него и 
да му говори, докато се 
обаждат на Бърза помощ“, 
заяви Тодорова.

„Ще добавя и

да не бъркате никога в 
устата на човек, който 

прави пристъп,

защото ще ви отхапе 
пръста, а и физиологически 
няма такова нещо като 
гълтане на езика. Може да 
се надуе, може да тръгне 
пяна, която води до заду-
шаване, затова прилагате 
гореспоменатите техники 
и трябва да сте звъннали 
на Бърза помощ. Трябва да 
се действа веднага, защото 

може да се стигне до така 
наречения „статус“, което 
е поредица от гърчове.

Докато пациентът е в 
съзнание или има така 

нареченото предгърчово 
състояние „аура“, той 

може да предупреди

Обикновено това със-
тояние започва като гаде-
не или задух, различно е при 
всеки. Поставяте човека 
да легне на една страна, 
слагате нещо меко под 
главата, държите го, го-
ворите му и трябва да сте 
се обадили на Бърза помощ. 
Отново повтарям: да не се 
бърка в устата и да не се 
мокри“, подчерта тя.

Тодорова обясни, че раз-
личните видове епилепсия, 
които са над 360 вида с 
различен вид припадъци, 
гърчове, абсанси, тикове и 
т.н., имат различни про-
вокатори, които изкарват 
на показ състоянието.

„Всеки епилептик има 
различни провокатори 

на пристъпите

Аз съм с фоточувстви-
телност, дразнения от 
силни шумове, топлина, но 
при него може да не е било 
така. Нека хората не бъдат 
съдници, защото да си с 
епилепсия не значи, че не 
трябва да живееш. Напро-
тив, важно е да имаш со-
циална среда. Момчето 
може да се е стреснало, 
може емоциите да са му 
дошли в повече. На мен ми 
е интересно какво точно 

са направили на място 
учители и ученици? Знам 
какво ще кажат масата от 
хората – че не е трябвало 
да ходи на бал, че не му е 
мястото там. Искам да ви 
помоля за две минути да 
влезете в обувките му, в 
обувките на един епилептик 
и да се опитате да си пред-
ставите какво е. Хората 
не знаят как да реагират 
в ситуация на гърч, защото 
не е приятно да се гледа, 
затова и не им е приятно 
да общуват с хора, които 
имат епилепсия. Тъжно, но 
факт.“

Тя обясни още какво 
представлява епилепсията 
и как се развива.

„Диагнозата епилепсия 
е два основни типа – вро-
дена и симптоматична. 
Втората е вследствие на 
нещо, както при мен – след 
две операции на мозъка от 
рядък тумор. Образува се 
огнище и вече 23 години 
имам най-тежката Гранд 
мал епилепсия. При хора, в 
зависимост каква епилеп-
сия имат, ако тя е вродена 
и се е появила в ранна дет-
ска възраст, тя може да се 
израсте. Като цяло, с 
правилна терапия и следе-
не от самия епилептик и 
неговият лекуващ невролог, 
могат да се избягнат не-
щата, които провокират 
пристъпи“.

В заключение може да 
кажем, че трагедията с 
Георги е поредната в дър-
жавата ни, плод на неком-
петентност. Ежедневно у 
нас хора пострадват теж-
ко или загиват от този 

тумор в обществото ни. 
Умират по пътища, бол-
ници или дори когато са 
отишли да се забавляват, 
какъвто е случаят с аби-
туриента от Равда, който 
няма да има възможността 
да посрещне втория си 
юбилей. В момента дебатът 
в обществото ни е трябва 
ли да се изучава религия в 
училище. Да, светите пи-
сания учат на добродетели 
и морал, но показват ли ни 
как да спасим човешки 
живот при нужда? Време е 
държавата и управлява-
щите да обърнат внимание 
на истинските проблеми, 
тези, които пълнят мор-
гите и гробищата, а не на 
тези, които ще им донесат 
електорални дивиденти 
на следващите избори.

„
В училищата 

трябва да има 
часове по първа 

помощ

категорична е
 Ивелина Тодорова

ГЕОРГИ РУСИНОВ

След успешното стартира-
не на програмата за водна 
безопасност за третокласни-
ци, Общински съвет – Бургас 
одобри и друга нова инициати-
ва – този път насочена към 
обучение по първа помощ. 
Програмата ще обхване учени-
ците от шести клас. 

„Идеята е децата в тази 
възраст да усвоят базисни умения, 
които могат да спасят човешки 
живот – изкуствено дишане, 
сърдечен масаж, правилно пода-
ване на сигнал на 112. Това не е 
просто обучение – това е създа-
ване на култура на помощ и 
отговорност“, коментира пред 
„Черноморски фар“ съветникът 
Васил Загорчев, вносител на 
предложението.

По думите му, инициативата 
е логично надграждане на вече 
приетата през февруари програ-
ма за водна безопасност. Тогава, 
по негова инициатива и с подкре-
пата на групата на ГЕРБ в учи-
лищата започнаха обучения за 
третокласници.

„Първата помощ не изисква 

да си лекар, но изисква знания и 
смелост. Когато някой получи 
инфаркт на улицата, бързата 
реакция на случаен минувач може 
да е решаваща. Искаме нашите 
деца да не са безучастни свиде-
тели, а активни спасители в 
рамките на възможностите си“, 
посочи Загорчев.

Програмата предвижда 
както теоретично обучение, 
така и практически демон-
страции, а специалисти ще 
показват как правилно се из-
вършва непряк сърдечен масаж 
и как се създава така нарече-
ната „спасителна верига“ – от 
подадения сигнал до присти-
гането на медицинска помощ.

„За съжаление, подобни обуче-
ния не са традиционна практика 
в училищата. Но трябва да ста-
нат. Всяка предотвратена тра-
гедия е победа за цялото общество. 
А превенцията е не само най-чо-
вешкият, но и най-икономически 
ефективният подход“, подчерта 
още съветникът.

Очаква се програмата да обхва-
не няколко хиляди ученици още до 
края на годината, като при добри 
резултати ще бъде разширена.

Кампанията „Минутите решават – не стой 
безучастен“ с демонстрация по първа помощ
МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

С над 40 участници от 
КНСБ премина едно от 
последните обучения по 
първа помощ в рамките на 
кампанията „Минутите 
решават – не стой безучас-
тен“. Инициативата е 
организирана от Сдружение 
„Младите лекари“ и КНСБ, 
а домакин на събитието 
на 29 май беше Община 

Средец. Със съдействието 
на кмета и синдикалния 
лидер в града, членовете 
на синдикалната органи-
зация се включиха в курс, 
съчетаващ теория и прак-
тика по оказване на първа 
помощ. 

„Нашата цел е всички 
членове на КНСБ на тери-
торията на Бургаска област 
да получат нужните знания 
и умения, за да могат в 

работна среда, на улицата 
или в личен план да окажат 
съдействие при спешен 
случай“, обясни областни-
ят координатор на КНСБ 
Мая Сариева за „Черномор-
ски фар“.

Основният акцент в 
обучението бе практиче-
ската част. Участниците 
упражняваха сърдечен 
масаж върху специални 
манекени, които с щрак-
ване и светлина сигнали-
зират при правилно из-
пълнение на техниката. 
След това представите-
ли на Съюза на парамеди-
ците в България обясня-
в а х а  в и д о в е т е 
кръвотечения и начините 
за овладяването им. Обу-
чаемите научиха как да 
разпознават опасните 
състояния и как да реаги-
рат адекватно до прис-
тигането на спешна помощ.

Сариева подчерта кол-
ко важно е хората да 
преодолеят страха си и 
да окажат помощ: „Нико-
га не е грешно да окажем 

сърдечен масаж, дори по-
страдалият да е с диабет, 
епилепсия и т.н. Така до 
викане на Бърза помощ 
оказваш въздействие вър-
ху сърдечния ритъм, а той 
върху мозъка“, категорич-
на е Сариева.

Тя припомни и трагичния 
случай с починалия абиту-
риент в дискотека в Слън-
чев бряг:

„Ако тогава някой на 
място беше имал смелост-
та и подготовката да 
действа, може би момчето 
щеше да е живо“.

Всички участници полу-
чиха сертификати за 
преминатото обучение. До 
края на юни в Средец пред-
стои още една такава 
инициатива, а кампанията 
ще продължи в други гра-
дове на областта.

„След практическите 
тренировки хората са по-
уверени. Те вече знаят 
какво да направят, когато 
животът на някого е в 
опасност“, подчерта Мая 
Сариева.

Участник 
упражнява 
сърдечен 
масаж вър-
ху манекен
ФОТО: ФЕЙСБУК

Случаят с Георги отново предизвика повече въпроси, отколко-
то отговори                                                                                      ФОТО: ИНТЕРНЕТ



Ботевци се завърнаха триумфално в родния град
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Айтозлии отбелязаха Деня на Ботев с поклонение и шествие, водено от гвардейците

След 120-километров преход от 
Козлодуй до Околчица

Тази година, за 77-и път 
хиляди българи се 
преклониха пред тра-

гичната саможертва на 
Ботев и неговите четници, 
вървейки по стъпките им 
– от Козлодуйския бряг до 
историческия връх Окол-
чица. Горди със своя патрон, 
възпитаници и преподава-
тели на СУ „Христо Ботев“, 
Айтос за поредна година 
бяха част от тази най-ма-
щабна и родолюбива ини-
циатива – ежегодния На-
ционален туристически 
поход „По пътя на Ботева-
та чета 2025“

На 2 юни – Деня на Ботев 

и загиналите за свободата 
на България, ботевци се 
завърнаха триумфално в 
родния град. Редиците на 
отряда не просто минаха 
по централната градска 
улица – момчетата и моми-
четата буквално „превзеха“ 
„Цар Освободител“ с мар-
шова стъпка и гордо при-
съствие. Загорели от 
7-дневния поход, със знаме-
на и с невероятен патрио-
тичен заряд, ботевци 
спряха тържествения си 
ход пред сградата на Общи-
на Айтос. Очакваха ги съу-
ченици, приятели, препо-
даватели, родители и 

граждани. Нетърпеливи да 
ги поздравят за храброст-
та и волята, пред Община-
та ги посрещнаха кметът 
Васил Едрев и директора на 
СУ „Христо Ботев“ Пенка 
Кирязова.

Много тържествено 
ботевци рапортуваха на 
кмета за изпълнената 
мисия и го увериха, че до-
стойно са извървели пътя 
на четата. Младите хора 
признаха, че за тях е било 
чест да представят учи-
лището, Айтос и общината 
на националната родолю-
бива проява. Градоначални-
кът им благодари за куража 
да извървят 120-километ-
ровия героичен път от 
Козлодуй до Враца. Пожела 
им да запазят ентусиазма 
и енергията, с които ги е 
заредил походът и да „за-
палят“ с ботевски дух и 
обич към Отечеството 
възможно най-много свои 
връстници.

„Превзеха“ ул. „Цар Освободител“ с маршова стъпка и гордо присъствие.                                      ФОТО: НП

Достойно извървяха пътя на четат                                                                                                                      ФОТО: НП

Гвардейците на СУ „Христо Ботев“ поведоха шествието към 
Градската градина                                                                                   ФОТО: НП

Нетърпеливи да ги поздра-
вят – кметът Васил Едрев 
и директорът на СУ „Хрис-
то Ботев“ Пенка Кирязова                                                                                                                  
ФОТО: НП

Пред памет-
ника на Ботев                                                                                                                      
ФОТО: НП

Много деца и много цве-
тя имаше тази година на 
възпоменателното чест-
ване на 149 години от ге-
роичната смърт на Ботев 
и на загиналите за свобо-
дата на България.

На 2 юни с тържествен 
строй на гвардейците, с 
много ученици и с вечните 
песни на България, Средно 
училище „Христо Ботев“ 
посрещна директори, 
учители, деца и граждани. 
На поклонението пред 
паметника на Христо 
Ботев в двора на училище-
то дойдоха кметът Васил 
Едрев, председателят на 
Общински съвет – Айтос 
Красимир Енчев и общински 
съветници от различни 
политически сили. Общи-
на Айтос, СУ „Христо 
Ботев“, културни инсти-
туции и училища поднесо-
ха венци и цветя пред па-

метника на патрона. Чуха 
се вълнуващи слова за ге-
роите, беше им отдадена 
почит с минута мълчание.

След тържествения 
ритуал в училището 
шествие, предвождано от 
гвардейците, тръгна към 
градската градина, за да 
бъде обкичен с цветя и 
бюст-паметникът на 
воеводата там. Венци 
положиха Общински съвет 
– Айтос, училища и детски 
градини. Събитието беше 
организирано от Община 
Айтос и СУ „Христо Ботев“.

Точно в 12:00 ч. сирен-
ната система на община 
Айтос беше задействана 
в продължение на 2 мину-
ти в знак на почит към 
героите на България.

Цветя пред паметника на патрона в двора на училището
ФОТО: НП
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След боледуване актьорът идва в Айтос с 
моноспектакъла „Нашенец“

О Б Щ И Н А    А Й Т О С
ОБЩИНСКА  АДМИНИСТРАЦИЯ

З А П О В Е Д
№ РД -08-359

04.06.2025г., гр.Айтос

На основание чл.44 ал.1, т.1 и ал.2 от ЗМСМА, във връзка с разпоредбите на чл.4, ал.3 от наредба № 
8121з-968/10.12.2014г. за правилата и нормите на пожарна безопасност при извършване на дейности в 
земеделски земи, във връзка със Заповед № РД 04-98/30.05.2025г. на Директора на Областна дирекция 
„Земеделие“ гр. Бургас,

ЗАПОВЯДВАМ:

1.В изпълнение на Заповед № РД 04-98/30.05.2025г. на Директора на Областна дирекция „Земеделие“ 
гр. Бургас обявявам за пожароопасен сезон в земеделските земи на територията на Община Айтос 
периода от 30.05.2025г. до 01.11.2025г.

  2. Обявявам настъпването на етап „Восъчна зрялост“ в Община Айтос на посевите от 
житни култури/пшеница,ечемик,ръж,тритикале и овес/ от 30.05.2025г.

3. Да не се допуска паленето на открит огън, тютюнопушенето и паркирането на моторни превозни 

средства в площите с посеви и на разстояние по-малко от 50 м до тях, от настъпването на восъчната 
зрялост до окончателно прибиране на реколтата и изораване на стърнищата съгласно чл.6 от „Наредба 
№ 8121з-968 от 10 декември 2014г. за правилата и нормите за пожарна безопасност при извършване 
на дейности в земеделски земи.“

4. Не се разрешава в земеделски земи палене на стърнища и други растителни отпадъци и използването 
на открити огнеизточници на основание чл.12 от „Наредба № 8121з-968 от 10 декември 2014г. за 
правилата и нормите за пожарна безопасност при извършване на дейности в земеделски земи: и чл.6 
от Закона за опазване на земеделски земи.

5. Съгласно текста на чл.41а, ал.1 от ЗОЗЗ: „наказва се с глоба от 1500 до 6000лв ползвателят на 
земеделска земя, на която е извършено изгаряне на стърнища и други растителни отпадъци, чл.41, ал.3; 
при повторно нарушение наказанието е от 2000 до 12000лв.“

6. На основание чл.13 от Наредба № 8121з-968 от 10 декември 2014г. за правилата и нормите за 
пожарна безопасност при извършване на дейности в земеделски земи, юридическите и физическите 
лица, осъществяващи дейности в земеделски земи да организират и изпълняват изискванията на 
наредбата и да уведомят писмено съответната РСПБЗН преди започване на жътвата в площи над 100 дка.

7. Водачите на земеделска техника да спазват установените правила и норми на пожарна безопасност 
съгласно чл.14 от наредбата.

8.Лицата, изпълняващи задължения като физическа охрана и наблюдение на земеделски земи, 
да познават и спазват установените правила и норми за пожарна безопасност съгласно чл.15 от 
горепосочената наредба.

9. При жътва в площ над 100дка да се осигурява дежурство на трактор с водач с прикачен инвентар 
плуг с минимална широчина на захвата 1 м.

10. При складиране или съхраняване на открито в земеделските земи грубите фуражи/слама, сено 
и др./ да се обособяват на фигури с единично тяло до 200т и в група до 600 т върху терен, почистен от 
растителни отпадъци с разстояние между фигурите не по-малко от 15м, между групите и не по-малко 
от 50м, на разстояние не по-малко от 10м от пътища и 50м от горски насаждения с пожарозащитни 
ивици с широчина най-малко 5 метра.

11. В жътвената кампания да се използва земеделска техника, която отговаря на изискванията на 
производителя за безопасна експлоатация.

12. До участие в жътвена кампания да се допуска земеделска техника, преминала технически 
преглед, осигурена с изискващите се пожаротехнически средства и искрогасителни съгласно наредбата.

13. При възникване на пожар незабавно да бъде уведомена РСПБЗН.
Настоящата заповед да се връчи на кметовете и кметските наместници и да се оповести по местните 

средства за масова информация и да се сведе до знанието на заинтересованите лица за сведение и 
изпълнение.

Контрол по изпълнението на заповедта ще изпълнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

О Б Щ И Н С К И   С Ъ В Е Т – А Й Т О С
Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е

№ 248

 По Предложение с вх.№ ОбС-135/28.04.2025 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно приемане на Наредба за 
изменение и допълнение на Наредба за управление на отпадъците 
на територията на община Айтос.

 Общинският съвет – гр. Айтос,
На основание чл.76, ал.3, във връзка с чл.77 от Административно-

процесуалния кодекс, при спазване разпоредбите на  чл.26 и чл.28 
от Закона за нормативните актове, във връзка с чл.21, ал.2 от 
Закона за местното самоуправление и местната администрация,  

Р Е Ш И :
1. Приема Наредба за изменение и допълнение на Наредба за 

управление на отпадъците на територията на община Айтос: 
§1. Чл.4, ал.1, т.2  придобива следната редакция : 
т.2. Кметът на общината осигурява условия, при които всеки 

притежател на битови отпадъци се обслужва от лица, на които е 
предоставено право да извършват дейности по тяхното събиране, 
транспортиране, оползотворяване и/или обезвреждане.“

§2. Раздел IV. ОРГАНИЗАЦИЯ НА ДЕЙНОСТТА ПО ТРЕТИРАНЕ 
НА БИТОВИТЕ ОТПАДЪЦИ И ПОДДЪРЖАНЕ НА ЧИСТОТАТА, 
придобива следната редакция: 

„Чл.8.  Дейности по събиране, съхранение, транспортиране, 
оползотворяване и/или обезвреждане на битови отпадъци могат 
да извършват лица, притежаващи разрешение или регистрация 
съгласно изискванията на Закона за управление на отпадъците (ЗУО).

Чл. 9. (1) Кметът на общината осигурява условия, при които всеки 
притежател на битови отпадъци се обслужва от лица, притежаващи 
разрешение или регистрация съгласно изискванията на ЗУО, на 
които е предоставено право да извършват дейности по тяхното 
събиране, транспортиране, оползотворяване и/или обезвреждане.

(2) Събирането, транспортирането и обезвреждането на битови 
отпадъци и  почистване на местата за обществено ползване,  се 
извършва от  Община Айтос, чрез съответни звена   или  от ЮЛ, на 
които общината е възложила,  чрез договор.       

Чл.10.(1) Звеното към община Айтос извършва дейностите по 
чл.9, ал.2 в съответствие с утвърдените графици, организационни 
и технологични схеми и при стриктно спазване на санитрано-
хигиенните и еклогични норми.

 (2) Кмета на община Айтос осигурява необходимите финансови 
средства за извършване на дейностите по сметосъбиране, 
сметоизвозване на битовите отпадъци, поддържане на чистотата на 
местата за обществено ползване и контролира тяхното разходване.

 (3) Кмета на община Айтос контролира спазването на  графика  
и маршрутите при сметосъбиране и сметоизвозване на битовите 
отпадъци.

Чл.11. Битовите отпадъци се извозват, депонират, оползотворяват 
и /или обезвреждат на регионално депо за битови отпадъци – Братово.

Чл. 12. За услугите по събирането, извозването, обезвреждането 
на БО в депа или други съоръжения и поддържането на чистотата 
на местата за обществено ползване, извършвани на територията 
на общината, данъчно задължените лица заплащат такса “битови 
отпадъци” по реда, определен в Закона за местните данъци и такси 
(ДВ, бр.102/21.12.2012 г., в сила от 01.01.2013 г.) и Глава II, Раздел 
I “Такса за битови отпадъци” от Наредбата за определяне на местните 
такси и цени на услуги и администрирането им на територията на 
Община Айтос. „

§3. Наредбата за изменение и допълнение на Наредба за управление 
на отпадъците на територията на община Айтос, приета с Решение 
на Общински съвет - Айтос № 248/15.05.2025 г. пр.№20, влиза в 
сила от датата на публикуването й във вестник „Народен приятел“.

Решението е гласувано в заседание на
ОбС, с 21 гласа ”за”,  0 „против”  и
0 „възд. се”, проведено на  15.05.2025 г.,
Протокол   № 20,  т.8. от  ДР
ВЯРНО  С  ОРИГИНАЛА:……………………
/Стелиана Николова – протоколист/

ПРЕДСЕДАТЕЛ  НА  ОбС-АЙТОС:
КРАСИМИР ЕНЧЕВ

Р  А  Й  О  Н  Е  Н        С  Ъ  Д      Г Р.  А  Й  Т  О  С

Районен съд Айтос на основание Заповед № 197/04.06.2025г. 
на Административният ръководител – Председател на Районен 

съд Айтос, обявява конкурс за заемане на 1 /една/ щатна бройка в 
Районен съд Айтос за длъжността „съдебен деловодител“.

I. Описание на длъжността: “съдебен деловодител”: Окомплектува 
образуваните и разпределени на съдия – докладчик входящи документи 
извършва вписвания в съответните деловодни книги, изготвя списък на 
призовките, изпраща призовките, изготвени по образец, и съобщенията 
по делата с изключение на тези по отложените дела, подрежда и докладва 
на съдията – докладчик новопостъпили документи към висящите дела, 
изпълнява разпорежданията на съда, постановени с закрити и разпоредителни 
заседания, следи за изтичане на процесуалните срокове, представя делата на 
съдиите докладчици и изпълнява техните указания, организира и поддържа 
подреждането на делата в деловодството, предоставя справки по делата, 
подготвя и изпраща до съответната инстанция делата по разпореждане на 
съдията – докладчик, по които са постъпили жалба, проверява ежемесечно 
делата без движение и спрените дела и го докладва на съдията – докладчик, 
извършва проверка и предава в архива делата, но не по-рано от два 
месеца след приключването им, поддържа календар за насрочените дела, 
отразява в електронната папка и/или на хартиен носител съответния статус 
и местоположение на делото, съобразно длъжностна характеристика може да 
изготвя и изпраща обявления на страните след постановяване на решение по 
делото, като прави отбелязване върху решението, вписва новообразуваните 
дела в азбучниците и в съответните описни книги най- късно на следващия 
ден след образуването, оставя копие на изходящите документи, които се 
съхраняват към съответните съдебни дела или папки.

II.Минимални и специфични изисквания, предвидени в нормативните 
актове и в Класификатора на длъжностите в администрацията на съдилищата, 
които кандидатите следва да отговарят:

Общи минимални изисквания към кандидатите:
Вид и равнище на образование – минимална степен на завършено 

образование – „средно образование“;
Трудов стаж – за заемането на длъжността не се изисква наличие на 

трудов стаж/професионален опит; 
да е български гражданин;
да е навършило пълнолетие;
да не е поставен под запрещение;
да не е осъждано за умишлено престъпление от общ характер;
да не е лишен по съответен ред от правото да заема определена длъжност;
да има завършено средно образование;
да не е в йерархическа връзка на ръководство и контрол със съпруг или 

съпруга, с роднини по права линия без ограничения, по съребрена линия до 
четвърта степен включително или по сватовство до четвърта степен включително;

да не е едноличен търговец, неограничено отговорен съдружник в търговско 
дружество, управител, търговски пълномощник, търговски представител, 
прокурист, търговски посредник, ликвидатор или синдик, член на орган на 
управление или контрол на търговско дружество или кооперация;

да не е народен представител;
да не е съветник в общински съвет-само за съответната общинска 

администрация;
да не заема ръководна или контролна длъжност на национално равнище 

в политическа партия.
2. Специфични изисквания за заемане на длъжността: „съдебен деловодител“, 

определени от административният ръководител на съда:
- компютърна грамотност MS Office / Word. Excel/, Internet;
- правилен правопис и пунктуация;
- отлични умения и познания по приемане, предаване и съхраняване на 

съдебна документация;
- отговорно опазване на получената служебна информация; 
- отлични умения за работа с граждани и в екип;
- познаване Закона за съдебната власт и Правилника за администрацията 

на съдилищата.
3. Размер на трудовото възнаграждение за длъжността „съдебен деловодител“:
Минималният размер на основното трудово възнаграждение за длъжността 

„съдебен деловодител“, определен в Класификатора за длъжностите в 
администрацията на съдилищата, утвърден с решение на Съдийската колегия 
на ВСС по протокол № 13 от заседание, проведено на 08.04.2025г. е 1420 лв. 
На служителите се заплаща ежемесечно и допълнително възнаграждение за 
ранг /минималният ранг за длъжността е V-пети, с възнаграждение в размер 
на 95 лв./, както и допълнително възнаграждение за придобит трудов стаж 
и професионален опит.

III. Начин за провеждане на конкурса: 
Конкурсът ще се проведе от комисия по допускане до конкурс и провеждане 

на конкурса, в състав, определен със заповед на Административния ръководител 

– Председател на Районен съд Айтос. Комисията заседава в пълен състав 
и взема решения с обикновено мнозинство. За заседанията си комисията 
води протокол, който се подписва от всички членове.

Конкурсната процедура включва три етапа, както следва:
Първи етап: Допускане на кандидатите до участие в конкурса.  
На този етап се преценява пълнотата и редовността на представените 

документи от кандидатите, съответствието на кандидатите с минималните и 
специфичните изисквания за заемане на длъжността, както и спазването 
на реда, начина и срока за подаване на документи за участие в конкурса.

Списъците с допуснатите и недопуснатите кандидати (както и основанията 
за недопускането им ) ще се обявят на таблото на съда и на интернет 
страницата на съда не по-късно от 7 дни след изтичане на срока за подаване 
на заявленията за участие в конкурса.

В списъка на допуснатите кандидати ще се посочат датата, началният 
час и мястото на провеждане на втория етап от конкурса, който не може да 
бъде по-рано 14 дни от изнасянето на списъка.

Втори етап: Проверка на компютърните умения на кандидатите , познанията 
им по правопис и граматика.

Целта на втория етап е да се преценят компютърните умения и нивото на 
владеене на български език – правопис, граматика и пунктуация.

До втория етап на конкурса се допускат единствено кандидатите, които 
напълно отговарят на посочените в обявата изисквания.

Вторият етап от конкурса включва диктовка /практическа задача/, 
уменията за създаване на административни документи и нивото на владеене 
на български език.

Трети етап: Събеседване с допуснатите до третия етап кандидати. 
Целта на този етап е да се оценят уменията за устно общуване, мотивацията 

за работа, както и да се проверят познанията на кандидатите по Закона 
за съдебната власт и Правилника за администрацията в съдилищата. На 
кандидатите ще бъдат задавани еднакви, предварително подготвени от 
комисията  въпроси по глава осма: „Съдебно деловодство”, раздел I и II от 
Правилника за администрацията в съдилища.

Писменият и Устният изпит за длъжността: „ съдебен деловодител” в 
Съдебно – изпълнителната служба ще се оценяват от комисията по шестобална 
система с точност до 0,50.

Въз основа на проведения конкурс по Кодекса на труда комисията ще 
оформи протоколи с резултатите от проведения конкурс и ще класира 
успешно издържалите конкурса.

Протоколът от крайния резултат на конкурса ще се публикува на интернет 
страницата на съда и ще се съобщи на участниците в него в 3-дневен срок 
от провеждането му.         

IV.Необходими документи, които следва да бъдат представени от 
кандидатите за двете длъжности:   

1.Заявление по образец;  
2. Автобиография;
3. Декларация от кандидата, че е пълнолетен български гражданин, не 

е поставен под запрещение, не е осъждан за умишлено престъпление от 
общ характер на лишаване от  свобода, не е лишен от правото да заема 
определена длъжност;

4.Декларация за липса на обстоятелства по чл. 136 от ПАС; 
5.Копие от диплома за завършено средно образование;
6.Копия от документи за придобита допълнителна квалификация/обучение 

( ако има такива); 
7.Свидетелство за съдимост;
8.Медицинско свидетелство;
9.Удостоверение от психиатричен диспансер за липса на психическо 

заболяване;
  10.Копие от документи, удостоверяващи продължителността на 

трудовия стаж;
11.Могат да бъдат приложени и други документи, свързани с изискванията 

за заемане на длъжността, които кандидатът притежава.
V.Място за подаване на документите: Документите следва да бъдат 

представени лично или чрез пълномощник /нотариално заверено пълномощно/ 
в сградата на Районен съд Айтос, ул. “Цар Освоободител“ № 3А, стая № 3, 
тел. 0558/2 23 90  , всеки работен ден от 09 -12.00 ч. и от 13.00-17.00 ч.; 

На разположение на кандидатите са: Заявление по образец,  както 
и съответните Декларации, които следва да бъдат изтеглени от интернет 
страницата на съда и коректно попълнено.

VI. Срок за подаване на документите: Документи за участие в конкурса 
се подават от 06.06.2025г. до 07.07.2025 г.включително.      

VII. Общодостъпно място, на което ще се обявяват списъците или други 
съобщения във връзка с конкурса.

Образците на заявлението и декларациите са достъпни на интернет 
страницата на Районен съд Айтос - http://aytos-rs.justice.bg

Обявата и всички съобщения за конкурса ще се обявяват на интернет 
страницата на съда http://aytos-rs.justice.bg  както и на информационо табло 
в сградата на Районен съд Айтос.

Театрален празник с 
Мариус Куркински на 9 юни

Да, истина е, най-сетне Куркински ще представи моноспектакъла си „Нашенец“ по Чу-
домир на айтоска сцена. След две отлагания заради боледуване, талантливият актьор ще 
се качи на сцената на  Народно читалище „Васил Левски 1869“ – Айтос на 9 ЮНИ, в 18.00 ч.

Ще припомним, че спектакълът беше откупен от Община Айтос по повод 24 май. Пока-
ни от кмета Васил Едрев за насрочения за 20 май „Нашенец“ получиха всички учители, учи-
тели-ветерани и културни дейци от община Айтос. За съжаление, моноспектакълът се 
отложи във времето, но всички поканени са отново поканени! Община Айтос кани на теа-

тралното събитие и всички айтозлии, любителите на театъра и фенове на Мариус. 

ВХОД  СВОБОДЕН!

Водата от „Лъджата“ е годна за пиене!
Община Айтос

Съобщава на граждани-
те и гостите на Айтос, че 
според последните данни 
от изследването на водо-
източник „Лъджата“ в 
град Айтос, водата e годна 
за пиене.

"Лъджата" в Айтос
ФОТО: НП
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„Следа от миналото – българското слово, 
наука и вяра“ в Етнографския музей – Созопол

По повод 24 май – Деня на 
българската просвета 
и култура и на славян-

ската писменост – в двора 
на Етнографския музей в град 
Созопол се проведе вълнува-
що литературно четене под 
надслов „Следа от миналото 
– българското слово, наука 
и вяра“.

Събитието бе открито 
от г-жа Калинка Маринова, 
дългогодишен преподавател 
по български език, която 
представи интересен исто-
рически обзор за възниква-
нето и разпространението 
на писмеността и книжов-

ността по българските земи. 
Нейните думи напомниха за 
непреходната стойност на 
знанието, езика и духовност-
та в изграждането на бъл-
гарската идентичност.

Особено вълнуващ момент 
настъпи, когато учениците 
от VI клас – Тамира, Ивана, 
Ванеса, Христиана и Радослав 
– представиха есета на бивши 
възпитаници на училището. 
Младите участници показа-
ха искрено вълнение и уваже-
ние към словото, като пре-
несоха публиката в един свят 
на мисъл, памет и родолюбие.

Финал на събитието по-

стави писателката Силвия 
Андреева, която прочете 
любимото си стихотворение 
и заедно с г-жа Маринова 
отправи послание към деца-
та – да четат повече, защо-
то четенето е знание, 
вдъхновение и път към себе-
познание.

Община Созопол благода-
ри на организаторите, учас-
тниците и всички присъст-
ващи за създаването на една 
топла и вдъхновяваща ат-
мосфера, достойна за праз-
ника на българската духовност.

Група „Катерник“ отно-
во спечели публиката и 
журито като лауреати на 
Националния фестивал на 
патриотичната песен 
„Отечество

“За 14-и път в гр. Плевен 
се проведе Националният 
фестивал на патриотич-
ната песен „Отечество“. 
Тази година той бе посветен 
на два от най-българските 
празници – 24 май - Деня на 
светите братя Кирил и 
Методий, Ден на българ-
ската азбука, просвета и 
култура и на славянската 
книжовност и 2 юни – Ден 
на загиналите в борбата 
за освобождение на Бълга-
рия.

Групата за морски и па-
триотични песни „Катер-
ник“ отново покори публи-
ката в гр. Плевен. Със 
своите песни – ритмични 
и завладяващи, доставиха 
удоволствие на всички 
присъстващи. Нестихва-
щите овации, с които бяха 
изпратени изпълнителите, 
бе ярко доказателство за 
талантливото им изпъл-
нение.

Текстовете на песните 
на групата винаги са носе-
ли дълбок смисъл, който 
отеква в душите и сърцата 
на публиката. Защото са 
носители на изконното, 
на това което събужда 
дълбоко стаявани мисли и 

чувства, силата на духа, 
пробуждането на нацията.

И разбира се, адмирации 
за всеотдайността на г-жа 
Наска Калата! Нейният 
неуморен труд води вярно 
групата напред. И съвсем 
заслужено ГМПП „Катерник“ 
отново е лауреат и носител 
на специалната награда на 
вестник „Нова зора“, а със 
соловото си изпълнение 
Васил Костов спечели сре-
бърен медал.

С пожелания за нови 
творчески успехи и прос-
лава на нашия роден град 
Созопол!

Група „Катерник“ се завърна победоносно



Созопол въведе летен режим на 
паркиране от 2 юни
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С настъпването на актив-
ния туристически сезон, 
Созопол въвежда лятна ор-
ганизация на паркирането, 
която ще бъде в сила от 2 
юни до 30 септември 2025 г. 
Целта е да се осигурят пове-
че ред, безопасност и удобство 
както за жителите на града, 
така и за гостите му през 
лятото. Новите правила 
засягат както общинските 
паркинги, така и уличното 
паркиране в централната 
градска част.

Паркингите „Вихрен“, 
„Боруна“, „Рибарски кей“, „Юг“ 
и „Каваци“ ще работят с 
почасово и денонощно запла-
щане според три зони. Пър-
вата зона засяга Стария град, 
където първите 30 минути 
остават безплатни, но след 
това престоят струва 4 
лева на час, а денонощието – 24 
лева. По-умерени са цените 
на паркингите около Рибарския 
кей, Боруна и зоната Юг, къ-
дето един час паркиране ще 
струва 3 лева, а престой за 
денонощие – 15 лева. Най-ни-
ските тарифи са предвидени 
за паркингите край Света 
Марина и Вихрен, където 
таксите са съответно 2 
лева на час и 12 лева за 24 часа. 

Плащането ще се извършва 
чрез автомати – с монети, 
банкноти или банкови карти.

Успоредно с това ще за-
работи и така наречената 
„Синя зона“, която ще об-
хваща ключови улици като 
„Републиканска“, „Ропотамо“, 
„Виа Понтика“, района на 
читалището, както и пров-
лака между улица „Крайбреж-
на“ и Градската градина. 
Максималният престой в 
тази зона е ограничен до 4 
часа, а цената остава 2 лева 
на час. Шофьорите ще могат 
да заплащат престоя си на 
място чрез паркомат или 
онлайн чрез сканиране на QR 
код.

С новата организация се 
въвежда и по-строг контрол. 
Екипи на „Обществен ред“, 
както и репатриращи авто-
мобили ще следят за непра-
вилно паркиране,  като 
санкциите при нарушение 
ще бъдат сериозни – репат-
риране на автомобил ще 
струва 80 лева, а ако собстве-
никът пристигне преди 
колата да бъде извозена – 40 
лева. Всеки час престой на 
наказателния паркинг до 
стадион „Арена Созопол“ ще 
се таксува с 4 лева

Община Созопол инвестира 
в бъдещето: образование, 

социални услуги и 
устойчива инфраструктура

Община Созопол ак-
тивно реализира редица 
проекти, насочени към 
подобряване на жизне-
ната среда, социалната 
подкрепа и образовател-
ната инфраструктура. 
С финансиране по нацио-
нални и европейски 
програми се изпълняват 
инициативи на обща 
стойност над 13 мили-
она лева.

Сред водещите про-
екти е инициативата 
„Бъдеще за децата на 
Община Созопол“, която 
цели да осигури социал-
ни и здравно-социални 
услуги за деца и семейства 
чрез мобилни екипи и 
ранна интервенция.

Сериозен фокус се 
поставя и върху модер-
низацията на образова-
телната среда. Обеди-
нено училище „Христо 
Ботев“ в село Росен и СУ 
„Св. св. Кирил и Методий“ 
в Созопол се обновяват 
с финансиране от Меха-
низма за възстановява-

н е  и  у с т о й ч и в о с т . 
Проектите включват 
подобрения в енергий-
ната ефективност, 
достъпност и съвре-
менна учебна среда.

В село Атия предстои 
внедряване на енергий-
на ефективност в ДГ 
„Делфинче“, а в същото 
населено място ще бъде 
изградена резидентна 
грижа за пълнолетни 
лица с интелектуални 
затруднения.

Общината инвестира 
и в рехабилитация на 
уличната мрежа в села-
та Равна гора и Равади-
ново, както и в енергий-
н о  о б н о в я в а н е  н а 
сградата на общинската 
администрация в Созо-
пол до енергиен клас „А“.

С тези стратегически 
проекти Община Созо-
пол не само подобрява 
качеството на живот 
на своите жители, но и 
поставя основите на 
по-устойчиво и социал-
но ангажирано развитие.



Малките улички на Созопол ще се превърнат в 
туристическа атракция 
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Среща в залата на Общински Съвет

Навсякъде по света най-
тесните улици са превър-
нати в интригуващи ту-
ристически атракции. И 
по света, и у нас те имат 
своя история и цел. Из-
граждани са в миналото, 
основно за да възпрепят-
стват навлизане на група 
въоръжени войници или 
да затруднят бягане, или 
срещу морски и океански 
ветрове и течения.

Крайбрежната алея на 
Созопол има десетки мал-
ки улички, водещи към 
стария град. Наричат се 
римни. „Имаме много рим-
ни в Созопол, даже сме 
подхванали една инициа-
тива сега за отваряне на 
римните и осветяването 
им, за да могат хората 
свободно да циркулират. 
Смятаме да ги номерираме, 
да ги именуваме, ще видим 
как да го направим, но 
това си е автентичност-
та на стария град”, комен-
тира кметът на морския 
град Тихомир Янакиев.

Созопол може да пре-
тендира за автентична 
старинна атмосфера със 
запазени калдъръмени 
улички, многогодишни 
смокини и голям брой тес-
ни римни. Тръгваме в края 
на улица „Рибарска”, която 
е не по-широка от 60 сан-
тиметра. По нея двама 
човека не могат да се раз-
минат, майка с детска 

количка също не може да 
мине.

Според учените градо-
устройственият план е 
средновековен, а не от 
древна Аполония, изобил-
стваща със сгради с въ-
трешни дворове. Малките 
улички пък целенасочено 
били изграждани с такъв 
размер. „Наричат ги рим-
ни, но те имат своята 
роля както в градоустрой-
ството, така и в цирку-
лацията на въздуха. Мяс-
тото е характерно с 
много променящи се вет-
рове, дори ежедневно 
променящи се. Така че по 
този начин, вплетено в 
градоустройственото 
решение, мястото се про-
ветрява, въздухът цирку-
лира и не се получават 
големи течения между 
сградите”, обясни дирек-
торът на Регионалния 
Археологически музей 
Димитър Недев.

Краят на ул. „Бриз” е 
дори още по-тесен. Изходът 
е широк едва 48 сантиме-
тра, като надолу се сте-
снява до 44.  Средновеков-
ните римни обаче сочат 
към това, че населението 
е било значително по-еле-
гантно от настоящото.

Очаква се скоро малките 
улички на Созопол да се 
сдобият с имена и да се 
превърнат в туристиче-
ска атракция.

Созопол – крачка по-близо до световната 
карта на културния туризъм

Община Созопол прави уве-
рени стъпки към превръщане-
то на града в световно разпоз-
наваема културна дестинация. 
С обновена инфраструктура, 
амбициозни археологически 
проекти и визия за устойчив 
туризъм, морската община се 
подготвя да посрещне Лято 
2025 с ново самочувствие.

Особено внимание се обръща 
на островите Св. Иван и Св. 
Кирик и Юлита, които имат 
потенциала да се превърнат в 
културни перли не само на Бъл-
гарското Черноморие, но и на 
Европа. Общината продължава 
активната си работа с Минис-

терството на културата и 
научната общност, за да се 
възстановят и социализират 
археологическите находки, 
открити на островите.

„Созопол има какво да покаже 
пред света. Имаме богатство, 
което сме длъжни да развием с 
грижа и устойчив подход“, зая-
ви кметът Тихомир Янакиев. 
„Разкопките на Св. Иван тряб-
ва да продължат, а с тях и 
усилията за превръщането на 
Св. Кирик в национален култу-
рен център.“

Паралелно с културните 
проекти, Община Созопол по-
лага усилия и в подобряване на 

средата за жителите и гости-
те – нови паркинги, засилена 
охрана и чистота, по-добра 
организация на трафика и под-
дръжка на туристическите 
зони.

Създаването на условия за 
целогодишен туризъм също е 
приоритет. Общината работи 
по идеи за културни маршрути, 
фестивали и събития, които 
да задържат вниманието към 
Созопол и извън летните ме-
сеци.

С поглед в бъдещето, Созопол 
не само съхранява миналото, но 
го превръща в двигател за мо-
дерно, европейско развитие.
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На 28 май 2025 г. на 
спортната площадка на 
ул. „Мусала“ в гр. Созопол 
се проведе демонстратив-
на баскетболна среща с 
участието на деца, които 
тренират под ръковод-
ството на треньора и 
обществен възпитател 
г-жа Светлана Кайрякова.

Събитието е част от 
дейността на Местната 
комисия за борба с проти-
вообществените прояви 
на малолетни и непълно-
летни (МКБППМН) към 
Община Созопол и има за 
цел да насърчи здравослов-
ния начин на живот, спор-
та и позитивната лично-
с т н а  и з я в а  с р е д 
подрастващите.

Присъстващите наблю-
даваха не просто игра, а 
истински урок по екипност, 
дисциплина и уважение. 
Децата показаха отлична 
подготовка, ентусиазъм 
и радост от възможност-
та да се изявят на терена 
пред публика от родители 
и гости.

Заместник-кметът на 
община Созопол и предсе-

дател на комисията г-н 
Тодор Дамянов лично 
връчи грамоти на всички 
участници, отличавайки 
ги за активното им участие 
през учебната 2024/2025 
година.

„Вие сте пример за то-
ва как спортът изгражда 
характери и създава при-
ятелства. Продължавай-
те да вярвате в себе си и 
да преследвате мечтите 
си“, обърна се към децата 
г-н Дамянов.

Грамотите бяха връче-
ни от името на кмета на 
община Созопол – г-н Ти-

хомир Янакиев, който в 
своето поздравление по-
жела на младите спорти-
сти да съхранят спортния 
си дух, да трупат пози-
тивни преживявания и да 
имат весело и безопасно 
лято.

Събитието беше още 
едно доказателство, че в 
Созопол се работи после-
дователно за развитието 
на младежките дейности 
и утвърждаване на спорт-
ните и морални ценности 
сред децата.

Добри резултати за гребците на СК „Созопол“
С ъ с т е з а т е л и т е  н а 

Спортен клуб „Созопол“ 
показаха отлична форма в 
началото на състезател-
ния сезон, като записаха 
редица силни участия в 
национални шампионати 
и регати.

По време на подготви-
телния период клубът взе 
участие в Държавното 
първенство по гребен ер-
гометър, където се вклю-
чиха 12 състезатели. Най-
добро класиране постигна 
Николай Георгиев, който 
спечели сребърен медал.

През месец май гребците 
продължиха с участието 
си в още две важни надпре-
вари – Държавния отборен 
шампионат по гребане в 
София и престижната 
регата „Черпоков“. Иван 

Ставрев се отличи със 
силно представяне, като 
завоюва бронзов медал в 
дисциплината скиф, както 
и още едно трето място 
в двойка скул, заедно с 
Никола Костов.

При по-младите състе-
затели Христо Славов и 
Динко Димитров се наре-
диха непосредствено след 
медалистите в категори-
ите за момчета до 16 го-
дини, демонстрирайки 
голям потенциал и воля за 
победа.

Радослав Петков също 
записа впечатляващо 
участие, като спечели 
сребърен медал в дисци-
плината скиф при момче-
тата до 14 години.

Със стабилни изяви се 
отличиха още Филип Мин-

ков, Мартин Ставрев, 
Константин Костов и Иван 
Чакъров, които показаха 
напредък и мотивация в 
състезанията.

Следващото голямо 
предизвикателство пред 
СК „Созопол“ е Държавни-

ят индивидуален шампи-
онат, който ще се прове-
де в периода 20 – 26 юни 
2025 г. Отборът се под-
готвя усилено и амбици-
озно се стреми към подо-
бряване на резултатите 
си.
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Христоматия на успеха! ОУ „Светлина“ води класацията за 
най-богата проектна биография 

От школото в черквата до първото ино-
вативно училище в община Айтос

ОУ „Светлина“ е неизмен-
на част от образователна-
та и културната история 
на Тополица, символ на 
сбъднатия възрожденски 
идеал на местните. Лето-
писът му е вдъхновяващ 
разказ за училището като 
храм на знанието и свещен 
дом на поколения тополчани. 
Открито е през учебната 
1884 – 1885 г., с първи учител 
Панайот Зехирев от с. Иче-
ра, Котелско. Първоначално 
е свързано с черквата, по-
късно – с малка училищна 
сграда, с две учебни стаи и 
малка канцелария. През 1929 
г. местните строят ново 
училище, с три учебни стаи, 
малка учителска стая и стая 
за главния учител – начално 
с по два слети класа. По-
късно се откриват прогим-
назиални класове – непълно 
основно, с директор Христо 
Шехтов от Ямбол. В периода 
1939 – 1970 г. се развива в 
пълно основно, с директор 
– местният начален учител 
Марин Тенев Маринов. 

През 40-те години на ХХ 
в. е вече средищно-сборна 
прогимназия с общежитие 
и с ученици от седем села – 
Тополица, Черноград, Кара-
георгиево, Поляново, Ракли-
ново, Зимен и Глумча. През 
60-те г. броят на учениците 
е вече 300, налага се постро-
яването на втори етаж, 
открит е интернат за 60 
деца-роми. През следващата 
учебна година е преобразен 
училищният двор – с географ-
ска площадка, с басейн, 
овощна, цветна градина и 
декоративна растителност. 
В началото на 70-те години, 
в училището е въведена це-
лодневна организация на 
обучението, а за заслуги към 
образователното дело ди-
ректорът Марин Тенев е 
удостоен със званието „За-
служил учител“. Обогатява 
се материалната база, от-
крива се ученически стол, 
асфалтирана е спортна 
площадка, учителите пре-
подават в кабинети по фи-
зика, химия и биология.

От 1 март 1993 г директор 
е Тодорка Русинова, която 

добре знае, че едно селско 
училище може да преодолее 
липсата на достатъчно 
средства само с добра про-
ектната готовност. Още 
през 1993 – 1994 г. Русинова 
включва ОУ „Светлина“ в 
Проекта за енергийна ефек-
тивност на Програмата 
„Фар“ и в Европейската 
мрежа от училища, утвърж-
даващи здраве. Обновява се 
сградата, нонстоп се работи 
за възможно най-добрите 
условия за обучение и възпи-
тание на тополчанските 
деца. РИО на МОН реагира на 
промените и дава много 
висока обща оценка за учи-
лището.

90-те години са апогей в 
израстването на училището 
– придобива икономическа 
самостоятелност, има своя 
банкова сметка и право да 
набира и изразходва по опре-
делен ред собствени прихо-
ди. С изключително актив-
на учебна и извънкласна 
дейност ОУ „Светлина“ с 
изпреварваща скорост на-
бира признание и авторитет 
не само в общината, но и в 
региона. И неслучайно, на 
приема на заслужили дейци 
на образованието при пре-
зидента Петър Стоянов по 
случай 24 май, член на пред-

ставителната група на 
Бургаски регион е и дирек-
торът на училището Тодор-
ка Русинова.

Материалната база не-
прекъснато се обновява, но 
въпреки това училището 
търси нови възможности за 
още по-добри условия – кан-
дидатства за стипендия 
пред фондация „Католически 
служби за помощ – CRS, пред-
ставител на Католическата 
конференция на САЩ в Бъл-
гария. Кандидатурата е 
одобрена. Като приоритет-
на се издига идеята за из-
граждане на съвременна 
отоплителна инсталация. 
Успешно е защитен проект 
„Заедно за нашите деца”, 
предоставената стипендия 
в размер на 6000 долара, а 
учебната 2000 – 2001 г. започ-
ва с нова придобивка – съвре-
менна отоплителна инста-
лация.

Но Русинова и екипът ѝ 
не спират дотук – разработен 
е нов проект – за изграждане 
на компютърен кабинет. 
Със спечелената втора 
стипендия от 2000 долара 
са закупени 4 компютърни 
системи и принтер. Кабине-
тът е оборудван с мебели и 
алармена инсталация. Екипът 
е винаги на „вълна“ нови 

проектни идеи – реализира-
ни са още два проекта със 
съдействието на CRS по 
програмата на фондация 
„Родителско участие в об-
разованието”. Успоредно с 
това децата на Тополица се 
изявяват на общински и 
национални конкурси, реци-
тали, олимпиади и пленери, 
печелят медали и призови 
места във форуми на наука-
та, изкуствата и спорта. 
През 2005 – 2006 г. училището 
записва в актива си още 
проекти и успешното им 
реализиране – „Етнопалитра”, 
„Медиация и разрешаване на 
конфликти“ и др. Подобрява 
се учебно-техническата и 
материалната база, но Ру-
синова знае – за да се развива 
едно училище, движението 
трябва да е напред, а не на 
място. През 2007 – 2008 г. 
екипът печели финансиране 
по два проекта: „Ритуали-
зация на училищния живот” 
и проект към Дирекция 
„Структурни фондове и 
международни образовател-
ни програми по ОП „Развитие 
на човешките ресурси“. От 
началото на годината е 
въведена училищна унифор-
ма за всички ученици. По 
същото време, по силата на 
решение на Общинския съвет 
за оптимизация на училищ-
ната мрежа, училището е 
обявено за средищно за де-
цата от селата Черноград 
и Раклиново. През следваща-
та година ОУ „Светлина“ е 
включено в Книгата за 
българското образование, 
разпространена в Европейския 
съюз. Получава награда за 
най-добър училищен сайт. 
Пак тогава се изпълнява 
проект на Структурни 
фондове, 3 програми към 
ЦОИДУЕМ, програма към 
Корпуса на мира за включва-
не на доброволец като учител 
в училището, проект към 

английската фондация „Ре-
ална помощ” за организира-
не на ЛЯТНО УЧИЛИЩЕ за 
децата на Тополица. 

През учебната 2013 – 2014 
г., ОУ „Светлина“ е вече 
училището с най-богата 
проектна биография в об-
щината. Стартира проект 
„Учим и преподаваме заедно“, 
с който училището започва 
да прилага нови модели на 
преподаване. Получава на-
градата на Фондация „Лале“ 
и Национален алианс за ра-
бота с доброволци – „Добро-
волческа инициатива 2013“ 
в категория „Инициативи с 
местно значение“ – ренови-
ране на училищното фут-
болно игрище. Успехите 
няма как да бъдат скрити 
– на училището е присъден 
Плакет „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“ от Президента на 
Република България. Дирек-
торът на училището пък 
получава грамота на МОН 
„Неофит Рилски“.

2016 г. и 2017-а са силни 
години за училището в То-
полица. Печели финансиране 
по програма „Училища на 
бъдещето“ на фондация 
„Америка за България“. Про-
ектът „Дигитална зона по 
математика, науки и изку-
ства“, финансиран чрез 
Конкурс „Училища на Бъде-
щето“ на Фондация „Амери-
ка за България“ е отправна-
т а  т о ч к а  к ъ м  S T E M 
обучението, много преди 
това да се превърне в прио-
ритет от национален мащаб.

През 2017 – 2018 г. ОУ 
„Светлина“ е първото ино-
вативно училище в община 
Айтос. Реализира две значи-
ми иновации, които преобра-
зяват образователната 

среда и учебния процес. „Учим 
и преподаваме заедно“ от 
2018 – 2022 г. и „Дигитализа-
ция и дигитално гражданство“ 
от 2022 г. до момента. 

ОУ „Светлина“ е едно от 
148-те училища, финансира-
ни по НП „Изграждане на 
училищна STEM среда“ На-
ционалната програма е на-
сочена към създаването на 
нови училищни центрове – 
интегрирана съвкупност от 
специално създадени и обо-
рудвани учебни пространства 
с фокус върху изучаването и 
прилагането на компетент-
ности в областта на приро-
доматематическите  науки.

От 2021 г. до момента 
училищните политики в ОУ 
„Светлина“ продължава с 
акцент върху компетент-
ностния подход, адаптиран 
към съвременните изисква-
ния за образование и нужди-
те на учениците в 21. век. 
Основната цел на тези по-
литики е да подготвят 
учениците за реалния свят, 
като развиват у тях прак-
тически умения, критично 
мислене и способност за 
самостоятелно решаване на 
задачи. През 2025 г. директор 
Тодорка Русинова е награде-
на с най-високото отличие 
на МОН „Св. Иван Рилски“. 
По случай 140 години от 
създаването си, ОУ „Свет-
лина“ получава Почетен 
плакет от МОН, Плакет от 
областния управител, Пла-
кет от РУО – Бургас, Почетен 
плакет от кмета на община 
Айтос.

Още за кръглата годиш-
нина на ОУ „Светлина“ с. То-
полица – на стр. 4

Директо-
рът Тодорка 

Русинова 
споделя 

опит на 
Форума 

EduBurgas 
2025

Днешните 
млади та-
ланти на 
ОУ „Свет-
лина“

В училищната Дигитална зона по науки и изкуства



Тодорка Русинова: Успехът няма адрес 
– той се гради с труд, воля и подкрепа
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Тополица празнува 140 години образование

В самия край на м. май, 
О У  „ С в е т л и н а “ 
посрещаше гости 

от цялата страна по 
знаменателен повод – 140 
години от създаването 
на училището в с. Топо-
лица. Учители, ученици, 
родители, приятели, 
партньори участваха в 
големия празник-спек-
такъл по повод кръгла-
та годишнина. 

Тополчани и гости 
приеха с възторг нови-
ната, че Наталия Ми-
халевска, началник на 
кабинета на министъра 
на образованието и на-
уката е пристигнала в 
Тополица за събитието 
по покана на… второк-
ласник. Възпитаникът 
на ОУ „Светлина“ с не-
равен детски почерк 
отправил своето пос-
лание до МОН, а четвър-
токласниците написали 
вълнуваща покана до 
областния управител 
Владимир Крумов, който 
също уважи тополчан-
ския празник. Още гости 
имаше училището – Ва-
лентина Камалиева, 
началник на РУО – Бургас, 
Мария Алексиева – зам.-
ректор на БСУ, Гюлшен 
Еминова – Ст. експерт 
в РУО.

Пред откритата 
сцена в зеления училищен 
двор дойдоха бивши и 
настоящи възпитаници, 
учители, родители, 
много местни жители 
и официални гости от 
различни институции. 
Директорът Тодорка 
Русинова посрещна кме-
та на община Айтос 
Васил Едрев, предста-
вители на местната 
власт и общинската 
образователна система. 

Градоначалникът поз-
драви тополчани и 
всички, които през го-
дините са свързали 
живота си с училището. 
„Благодаря на директо-
ра и учителите за неу-
морната работа през 
годините. Продължа-
вайте с неугасващ ен-
тусиазъм да следвате 
мисията си! Уверен съм, 
че амбицията Ви да от-
кривате и развивате 
таланта на учениците 
ще е сред най-ярките ви 
успехи и в бъдеще. Днес 
празникът е не само 
училищен. Днес село 
Тополица празнува. То-
полчани празнуват 140 
години образование!“, 
заяви още кметът Васил 
Едрев.

Приятна изненада за 
присъстващите беше 
репертоарът на госту-
ващия оркестър на СУ 
„Емилиян Станев“, Ве-
лико Търново – учили-
щето, с което Русинова 
и екипът ѝ поддържат 
динамични партньорски 
взаимоотношения. Въз-
питаниците на ОУ 
„Светлина“ демонстри-
раха със самочувствие 
талант и умения в жа-
нрово богатата праз-
нична програма. През 
учебната 140-а година 
от началото, те усвоя-
ват знания и развиват 
заложби в съвременна 
училищна среда, с мо-
дерни зони за обучение, 
технологично оборуд-
ване и библиотека, с 
каквито малко градски 
училища могат да се 
похвалят. Дигиталната 
зона по науки и изкуства, 
общият интериор и 
всички придобивки, 
иновативният подход 

и перманентната про-
ектна готовност до-
принасят за високото 
качество на обучител-
ния процес. ОУ „Свет-
лина“ е малкото учили-
ще, което не познава 
статиката – напредва 
във времето, следвайки 
големите си мечти и 
новите образователни 
тенденции. 

Словото на директо-
ра Тодорка Русинова 
беше вдъхновено от 
почитта към миналото, 
постигнатото от пред-
ците, и увереността в 
настоящето и бъдеще-
то на училището. „Ус-
пехите ни и медалите 
от национални и меж-
дународни олимпиади и 
конкурси са доказател-
ство за нашата устре-
меност. Посрещаме 
празника с гордост, че 
сме едно модерно и ус-
пешно училище. Пазим 
традициите, вдъхновя-
ваме се и надграждаме с 
обич и труд!“, заяви на 
празника Русинова.

А празникът, според 
директора, е „поредното 
предизвикателство“, 
което училищната общ-
ност сподели с колеги, 
приятели и гости. Учи-
лището в Тополица е 
дало образование на 
повече от 3600 ученици. 
Днес то е различното 
училище, център на 
знание, развитие и стре-
меж. „Нашите възпита-
ници доказват, че успе-
хът няма адрес – той се 
гради с труд, воля и 
подкрепа. И с учители, 
които работят с идеи, 
грижа и обич към децата“, 
с гордост от успехите, 
заяви още Дора Русинова.

Признание 
и от РУО – 

Бургас
ФОТО: НП

Кметът Васил Едрев: Продължавайте с неугасващ ентусиазъм да следвате мисията си!
ФОТО: НП

Фолклорният танцов състав на училището
ФОТО: НП

Родопската песен е част от визитната картичка на ОУ „Светлина“
ФОТО: НП
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Преди 100 години се поставят основите 

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна за всички
смартустройства

За реклама:
056 825 435, 
0878 424 698

Памет. Синът на Райна Княгиня – Георги Дипчев, е първият директор на известното на бургазлии „Механо“

ДЕСИСЛАВА ЛИЛОВА 
Началник-отдел 
 „Държавен архив“ – Бургас

2025 г. е юбилейна за 
Професионалната гимна-
зия по механоелектро-
техника и електроника 
– Бургас, позната на бур-
газлии като „Механото“, 
а  отбелязването на 
100-годишнината е повод 
да се обърнем към нача-
лото и поставилите ос-
новите на техническото 
образование в Бургас.

Преди век, в далечната 
1925 г., Търговско-индус-
триалната камара прави 
предложение на Минис-
терството на търговия-
та, промишлеността и 
труда (МТПТ) за откри-
ване на техническо учи-
лище в Бургас. На 29 август 

1925 г. е издадена заповед 
№1611, с която се откри-
ва Практическото меха-
нотехническо училище в 
Бургас, което е едно от 
първите професионално-
технически училища в 
страната. В началото то 
е трябвало да подготвя 
монтьори, шлосери, ко-
вачи, стругари и машини-
сти за тригодишен курс 
на обучение, като учени-
ците са приемани със 
завършен трети прогим-
назиален клас, а от учеб-
ната 1939/1940 г. курсът 
на обучение става петго-
дишен. Първият випуск 
ученици завършват през 
учебната 1927/1928 г.

Още през първата учеб-
на година, в която отва-
ря врати Практическото 
механотехническо учили-
ще в Бургас, са записани 

82-ма ученици, които след 
извършения водосвет на 
17 септември 1925 г. за-
почват своето обучение, 
разпределени в две пара-
лелки с 40 и 42-ма ученици, 
първите обучаващи се за 
ковачи, а вторите – за 
шлосери. 

Любопитен факт е, че 
първият директор на 
училището е роденият 
през 1887 г. в Панагюрище 
Георги Дипчев, който е 
вторият син на Райна 
Княгиня. 

Първите назначени 
учители в училището, със 
Заповед №1611 от 29 август 
1925 г. на министъра на 
търговията, промишле-
ността и труда, са Съби 
Денев и Георги Дипчев, 
като със Заповед №3940 
от 21 септември 1925 г. 
Георги Дипчев е назначен 

и за и. д. директор на 
училището. 

Съби Денев преподава 
по механика и води прак-
тически занятия в рабо-
тилницата, а Георги 
Дипчев – чертане и прак-
тически занимания в ра-
ботилницата. Следва 
назначението и на Наньо 
Стойчев, Д. Попов – учител 
специалист, Атанас Си-
меонов – математика и 
физика, Анани Цеков – ко-
вачество, Тома Констан-
тинов и Иван Пейков – 
х и м и я , 
Н. Ненов – български език, 
инж. Еньо Василев, Иван 
Денев, както и много 
други преподаватели през 
годините, които влагат 
знания, воля и много уси-
лия за утвърждаването 
на училището в града.

В началото, поради 

Как се е променяла модата в продължение 
на век представя Държавен архив – Бургас

„Лято в музея“ в Бургас: Богата културна програма 
очаква посетителите до края на септември

Георги Васи-
лев Дипчев 
– първият 
директор 

на Прак-
тическото 

механо-
техническо 

училище в 
Бургас.1918 

– 1919 г.                                                                                                                                              
ФОТО: ДЪРЖАВЕН 

АРХИВ

Изложбата ще представи над 120 
снимки и оригинални артефакти
ФОТО: ДЪРЖАВЕН АРХИВ

На 9 юни 2025 г. в 18 часа 
в КЦ „Морско казино“ – 
Бургас ще се открие из-
ложбата „Модата в огле-
далото на едно столетие 
– 1850 – 1950”.

Изложбата на Държав-
на агенция „Архиви“, с над 
120 снимки и оригинални 
артефакти, проследява 
промяната в облеклото и 
аксесоарите в едни от 
най-интересните отря-
зъци от новата българска 
история. Снимките и до-
кументите в изложбата 
са подбрани от 29-те 
държавни архива в стра-
ната. Куратор на излож-
бата е Адриана Попова, 
главен експерт в Държав-
на агенция „Архиви“, ху-

дожник – Ива Велинова.
В отделни табла са 

илюстрирани дамската, 
мъжката, детската, сват-
бената, дворцовата мода, 
аксесоарите, униформите, 
спортните, плажните и 
карнавалните облекла, 
както и прическите от 
средата на XIX в. до среда-
та на XX в.

Европейската мода, 
свързана с развитието на 
градската култура, започ-
ва да навлиза по-отчет-
ливо у нас в късната въз-
р о ж д е н с к а  е п о х а  с 
костюмите алафранга и 
кринолини, наричани то-
гава малаков. Най-старата 
фотография в изложбата 
е от 1852 г., на която е 

майката на Найчо Цанов, 
Катинка, облечена с мала-
ков.

Специално внимание е 
отделено на известните 
дизайнери като Пелагия 
Видинска с нейното ателие 
на ул. „Леге“ №6 в столи-
цата, както и на тогаваш-
ните модни „инфлуенсъри“. 
Сред тях са имената на 
Лора Каравелова, Султана 
Рачо Петрова, Дора Габе и 
Елисавета Багряна, Яна 
Язова.

Изложбата показва 
само малка част от дока-
зателствата за ролята 
на модата като естети-
чески катализатор на 
българското общество по 
пътя на европейското му 
израстване, които Дър-
жавна агенция „Архиви“ 
пази в снимковия си трезор.

В експозицията са вклю-
чени артефакти, съхра-
нявани в Държавна агенция 
„Архиви“, които за първи 
път се показват в Бургас, 
и които са от наследство-
то на видния български 
общественик и политик 
Симеон Радев и неговата 
съпруга – художничката 
Бистра Винарова.

В експозицията са вклю-
чени и артефакти, които 
се съхраняват в Регионален 
исторически музей – Бургас.

Допълнително, Държа-
вен архив - Бургас експо-
нира оригинални снимки 
от фондовете си.

Изложбата „Модата в 
огледалото на едно сто-
летие – 1850 – 1950“ госту-
ва в КЦ „Морско казино” – 
Бургас до 20 юни 2025 г. със 
съдействието на Община 
Бургас.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

С настъпването на 
летния сезон Регионал-
ният исторически музей 
– Бургас отново кани 
жителите и гостите на 
града на едно вълнуващо 
пътешествие из исто-
рията, природата и 
културното наследство. 
„Лято в музея – Бургас 
2025“ стартира на 2 юни 
и ще продължи чак до 30 
септември. В този пери-
од четирите експози-
ционни обекта на музея 
ще бъдат отворени 
всеки ден от 10:00 до 18:00 
часа.

Гостуващи изложби, 
уникати от античност-
та, експонати от близ-
кото минало и космически 
феномени – това са само 
част от изненадите, 
които РИМ – Бургас е 

подготвил за посетите-
лите си това лято.

Сред акцентите в 
Археологическа експози-
ция е копие на Боровско-
то съкровище, предос-
тавено от Регионалния 
исторически музей в 
Русе, както и впечатля-
ващата „златна маска 
от Долината на тракий-
ските царе“, гостуваща 
от Историческия музей 
„Искра“ – Казанлък. Лю-
бителите на древност-
та ще могат да разгледат 
и експозицията „Рисува-
на керамика от Аполония 
– Созопол“.

В Историческата екс-
позиция времето се връ-
ща към живота в Бургас 
през първата половина 
на ХХ век. Изложбата 
„Бургазлийката през 30-
те и 40-те години на XX 
век“ представя стила, 
модата и духа на онези 

години, докато „Стари-
ят Бургас през погледа 
на д-р Мелконян“ запе-
чатва спомени и детайли 
от градския живот чрез 
фотографски и докумен-
тални свидетелства.

В Етнографска експо-
зиция изложбата „Чуд-
ният свят на тракийка-
та“, предоставена от 
Регионалния етнографски 
музей – Пловдив, въвежда 
публиката в мистичния 
и богато украсен свят на 
тракийската жена.

Не по-малко интригу-
ваща е и „Метеорити – 
гости от Космоса“ – из-
ложба, която ще намерим 
в  П р и р о д о н а у ч н а т а 
експозиция на ул. „К. Фо-
тинов“ 30. 

„При нас ще бъде ин-
тересно, вдъхновяващо 
и незабравимо!“, обещават 
от музея.

„Лято в му-
зея – Бургас 
2025“ обеща-
ва още повече 
изненади и 
от преди
ФОТО:ИНТЕРНЕТ



МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

На фона на все по-зада-
вания въпрос в последно 
време – „Ще се организират 
ли обучения по първа помощ, 
за да знае всеки как да ре-
агира, когато някой в об-
кръжението му изпадне в 
беда?“, през изминалия 
понеделник медицински 
специалисти от Бургас 
излязоха на протест пред 
сградата на общината. 
Там те заявиха, че искат 
достойни възнаграждения 
и по-добри условия на труд. 
А това далеч не е първият 
подобен протест, който 
организират.

Недоволните издигнаха 
плакати с надписи „Бъде-
ще в България!!!“, „ДА на 
милосърдието! ДА на до-
стойния труд! ДА на до-
стойното заплащане! НЕ 
на търговията със здраве“, 
„Промяна на категорията 
на труд!“, „Днес подкрепе-
те нас, за да има утре кой 
да се погрижи за вас!“, 
„Искаме достойно възна-
граждение на нашия труд!“, 
„Ние сме сърцето на здра-
веопазването“, „Докога 
нощен труд за жълти 
стотинки?!“, „Не лиша-
вайте пациентите от 
качествени здравни грижи!“, 

„Искаме здраве без лимит!!!“, 
„Ясни правила при разпре-
деление на публичните 
средства!“ и други.

„Основните ни искания 
са по-добро здравеопазва-
не за всички. А то няма как 
да се осигури, ако работе-
щите в сферата не са до-
волни“, това заяви за 
„Черноморски фар“ Мария 
Николова – координатор 
за Бургас на Синдиката на 
българските медицински 
специалисти. 

Тя сподели, че от син-
диката застават зад 
всички медицински специа-
листи – медицински сестри, 
акушерки, болногледачи, 
рехабилитатори, лаборан-
ти, рентгенови лаборанти 
и други. „Искаме нормални 
възнаграждения, за да 
може да се привличат 
млади колеги към профе-
сията. Тъй като няма 
желаещи, защото е много 
непривлекателно откъм 
заплащане, откъм условия 
на труд“, категорична е 
тя. И допълни, че се дава 
извънреден труд, който 
не се заплаща като такъв. 

По думите ѝ най-много 
липсват медицински сестри 
и акушерки. „Ние от 6 го-
дини надигаме глас. Пове-
че не можем да продължа-

ваме по този начин да 
работим. Няма как да бъдем 
усмихнати и спокойни, 
когато работим извън-
редно“.

Като крайна мярка 
всички са решили да си 
подадат в един и същи ден 
заявленията за напускане. 
„Ще си отработим едно-
месечно предизвестие и в 
един момент ще остане 
системата без нас. Защо-
то нямаме право на ефек-
тивни стачни действия. 
Ние сме като военните и 
полицаите, само че по за-
плати и по категория на 
труд не сме като тях“, 
каза още тя.

Тя е работила и в Бърза 
помощ. „Когато стане 
някакъв инцидент, ние сме 
на място наравно с поли-
цаите, наравно с пожарни-
карите, но те са първа или 
втора категория по труд, 
а ние сме трета“.

Мария Николова се вър-
на и няколко години назад 
– по време на ковид панде-
мията. „Ковид пандемията 
показа колко много липс-
ваме и колко много сме 
необходими, но въпреки 
това не виждаме разреше-
ние на проблема към днеш-
на дата. Както тогава 
намериха механизъм, по 

който да изплащат едни 
допълнителни средства 
заради работата с ковид 
пациенти, така мислим, 
че държавата може да ни 
осигури това, което иска-
ме. Не са толкова невъз-
можни исканията ни за 
150% от средната работ-
на заплата като старто-
ва за всеки един медицински 
специалист, независимо 
къде работи. Оттам на-
татък в звена, които са 
тежки, и се полага разли-
чен по степен на сложност 
труд, да си получават 
колегите допълнителни-
те възнаграждения“, зая-
ви тя.

Акушер Радост Николо-
ва също бе част от про-
теста. Тя заяви, че ако не 
получат това, което искат, 
гражданите на България 
няма да имат адекватна 
медицинска помощ. „Кога-
то учех, отивах към всеки 
един изпит, докато слушах 
химна на България в кола-
та. Сега вече слушам къде 
в друга държава ще имам 
възможност да извършвам 
това, което знам и мога. 
Но не искам това да се 
случва, не искам да ми го 
позволят. А това няма да 
се случи само ако имаме 
достойно възнаграждение 
за всички години образо-
вание, четене и знания.

По думите ѝ много от 
медицинските специалисти 
работят на повече от две 
места, от нощна директ-
но отиват да работят 
дневна смяна, за да могат 
да осигурят образование 
и прехрана на своите деца. 
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Медицинските специалисти в 
Бургас се вдигнаха на протест

История на здравната служба в село Подвис влезе в книга

Акушер 
Радост 
Николова
ФОТО: МАГДА-
ЛЕНА ДИНЕВА

Те настояват за  достойни възнаграждения и по-добри условия 
на труд                                                                                 ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Мария Николова – координатор за Бургас на Синдиката на бъл-
гарските медицински специалисти    
                                                                                                    ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Част от протести-
ращите медицинскaи 
специалисти
ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

ИНЖ. НИКОЛИНА МАНЧЕВА

Малка книжка с такова 
заглавие ще влезе във 
фонда на библиотеката 
на НЧ „Христо Ботев 1928 
г.“ в Подвис. Тя е дарена от 
дъщерите на Станчо Дучев 
Костов, наричан още д-р 
Смоков, Радка и Гинка 
Станчеви. 

В книжката е обхванат 
периодът от 1909 г. до 1987 
г. Фактите са събрани от 
Станчо Костов от 1909 г. 
до 1950 г. от архивите, а 
от 1950 до 1987 г. по лични 
записки.

Здравна служба не е 
имало, населението е тър-
село помощ от разни баби, 

баячки, ходжи, чакръкчии 
и др. При по-тежки случаи 
се прибягвало при лекар в 
Сунгурларе и по-рядко в 
Карнобат, тъй като не е 
имало пътища и превоз-
ването е трябвало да 
става с конска или волска 
кола.

През 1909 г. в село Подвис 
е разкрита участъкова 
здравна служба с медицин-
ски фелдшер Стефан 
Манджиков от Сливен. 
Много години здравната 
служба е настанявана в 
частна къща в една стая 
без необходимите условия 
за работа.

Районът на участъка е 
бил много голям и фелдше-
рът обикалял със собствен 

кон.
През годините по-късно 

авторът добросъвестно 
отбелязва болестите, 
които са установявани и 
лекувани. Дълъг е списъкът 
на лекарите, сестри, зъ-
болекари, акушерки.

През 1943 г. се сформира 
здравен комитет, в който 
влизат лекарят, кметът, 
свещеникът, учител-пре-
подавател на Червен кръст. 
Вземат се мерки за нами-
ране на ново помещение. 
Работи се за евентуално 
предотвратяване на епи-
демии. През 1947 г. са по-
л о ж е н и  о с н о в и т е  н а 
здравния дом.

През септември 1953 г. 
е назначена първата зъ-

болекарка д-р Мария Гър-
бева, а за хигиенист е на-
значен Станчо Дучев 
Костов.

През 1955 г. вече има 
родилен дом, разкрити са 
сезонни детски ясли. Ра-
ботят женска и детска 
консултации. Провежда се 
широка здравна просвета. 
През 1962 г. идва д-р Тодор 
Русев, който дълги години 
работи в селото.

През 1971 г. службата е 
попълнена с всички щатни 
бройки. Висшисти: 2-лекар 
и зъболекар, среден меди-
цински персонал – 3: фел-
дшер, акушерка и сестра; 
дезинфектор-1,младши 
персонал-1,шофьор -1.Така 
службата работи и об-

служва население от 3846 
души.

През 1978 г. селото е 
посетено от Комисия от 
национален съвет на ОФ, 
която го обхожда, посеща-
ва някои домове, водоснаб-
дяването и др., след което 
Подвис е класиран на 
първо място в окръга и на 
второ място в НР България.

Станчо Дучев Костов е 
роден на 11.05.1927 г. в с. 
Подвис, Бургаско. Макар 
че е без медицинско обра-
зование, а само с основно, 
проявява изключително 
трудолюбие и старание в 
асистентската си работа, 
самообразова се и работи 
в селото, а и в околните 
села. Работата му е оце-

нена и в книжката са от-
белязани личните му на-
гради: Бригадирска карта 
от движението „Строим 
за Родината“ и прохода 
„Хаинбоаз“; Медал „25 го-
дини бригадирско движение“; 
Почетна значка и медал 
на ОФ за активна дейност; 
от Министерски съвет 
значка за ГТО; Карта на 
отрядника; заслужил де-
ятел на БЧК; Сребърен 
медал за безвъзмездно 
кръводаряване; Отличник 
на МНЗ и много други.

Някои хора от село все 
още си спомнят за Станчо 
Дучев Костов и първото, 
което изричат, е: Добър 
човек беше!
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на техническото образование в Бургас
липсата на собствена 
сграда, учебните занима-
ния се водят в две от 
класните стаи на Дър-
жавната търговска гим-
назия в Бургас. За прак-
тическите занимания са 
определени две от избе-
ните помещения, където 
учителите и учениците 
оборудват ковачно и 
шлосерно отделение. 
Строежът на самостоя-
телната сграда започва 
през 1926 г., като основ-
ният камък е положен на 
30 май 1926 г. На 4 март 
1927 г. са осветени новите 
училищни постройки от 
архиерейския наместник 
Димитър Попниколов, в 
присъствието на кмета 
Георги Каназирски, пред-
седателя на Окръжната 
постоянна комисия Антон 
Козаров, представители 
на Бюрото на Търговско-
индустриалната камара, 
управителните тела на 
офицерската, подофицер-
ската, юнашката и др. 
организации, представи-
тели на другите учебни 
заведения, учители, уче-
ници и много граждани. В 
построения сутеренен 
етаж на недовършената 
сграда, в южното крило, 
са обзаведени четири 
учебни стаи и още три 
по-малки стаи, където 
започват да се провеждат 
заниманията.

През 1930 г. сградата е 
водоснабдена, като уче-
ниците и учителите сами 
изкопават канала – дълъг 
300 м и дълбок 1,50 м и 
свързват училището с 
градската водопроводна 
мрежа.

Необходимостта от 
допълнителни класни 
стаи и работилници води 
до решението на Търгов-
ско-индустриалната 
камара в Бургас, вписано 
в протокол от 14 май 1936 
г., да се надстрои първият 
етаж на лявото крило и 
изцяло централната част 
на главната сграда, вклю-
чително направата на 
покрив и измазване изця-
ло. Камарата възлага на 
арх. Светослав Славов от 
Бургас, автор на плана на 
сградата на училището, 
да изработи и представи 
за одобрение необходими-
те тръжни книжа за 
отдаване на предприемач 
извършването на стро-
ителните работи, както 

и изграждането на елек-
трическа, водопроводна 
и канализационна инста-
лации. Съгласно поемните 
условия за дострояването 
на сградата са необходи-
ми приблизително 1 260 000 
лв. 

Девет предприемачи се 
конкурират за възлага-
нето на поръчката. Съ-
гласно протокола на 
Тръжната комисия от 24 
юни 1936 г. има двама кон-
куренти – Петър Тодоров 
от Бургас и Гюро Лазаров 
от Поморие, които пред-
лагат еднакъв процент 
намаление от девиза. 
Комисията кани двамата 
конкуренти да дадат 
нови предложения, но тъй 
като те отказват, се 
налага да се прибегне към 
тегленето на жребий, 
съгласно чл. 163 от Пра-
вилника за отчетността 
и счетоводството на 
търговско-индустриал-
ните камари. За теглене-
то на жребия се поставя 
тайно в един плик лист-
че със съдържание „въз-
лага се“, а в друг плик – 
п р а з е н  л и с т  и  с л е д 
разбъркване, председате-
лят на комисията тегли 
единия плик за Петър 
Тодоров, който се оказва 
с празния лист, а втори-
ят плик остава за Гюро 
Лазаров, на когото се 
пада листчето с надпис 
„възлага се”. 

Въпреки че жребият 
определя Гюро Лазаров за 
спечелил търга, той по-
дава заявление до коми-
сията, с което декларира, 
че се отказва доброволно 
и е съгласен при същия 
девиз търгът да се въз-
ложи на другия конкурент 
Петър Тодоров от Бургас. 
Така, на 29 юни 1936 г., 
зам.-председателят на 
Търговско-индустриал-
ната камара – Бургас 
Стефан Минков сключва 
с предприемача Петър 
Тодоров договор за напра-
вата на централната 
част и на първия етаж на 
лявото крило от построй-
ката на механотехниче-
ското училище в Бургас. 

На 20 септември 1937 г. 
Приемателната комисия 
преглежда извършените 
строителни работи по 
направата на централна-
та част и лявото крило 
на сградата на училището 
и ги приема, тъй като 

констатира, че са извър-
шени напълно, при спаз-
ване на поемните условия, 
описание на работите, 
плановете, детайли и 
чертежи. Окончателната 
ситуация е одобрена на 6 
октомври 1937 г. 

През 1959/1960 г. е по-
строен и вторият етаж 
и са направени подобрения 
в работилниците, а след 
това следват редица 
подобрения в материал-
ната база и оборудването 
на допълнителни рабо-
тилници и лаборатории 
– електроизмервателна, 
фотолаборатория, авто-
сервиз и др. 

Непреходна във време-
то е максимата, че съ-
ществена роля за пости-
г а н е т о  н а  в и с о к и 
резултати в учебния 
процес има спазването на 
училищната дисциплина. 
За ограничаването на 
несъвместимите с учи-
лищния ред прояви можем 
да прочетем в много про-
токоли от заседания на 
Педагогическия съвет. 
Любопитни за сегашните 
ученици, а и не само за тях, 
биха били приетите от 
Педагогическия съвет 35 
мерки за подобряване 
успеха и дисциплината в 
училище, вписани в Про-
токол №4 от 10 ноември 
1961 г. от заседание на 
Педагогическия съвет при 
Техникума по механоте-
хника „Г. Димитров” – Бур-
гас. Някои от по-инте-
ресните, вероятно, ще 
привлекат вниманието 
на читателя:

- Да се издаде „Стършел” 
за учениците, които имат 
3 и повече двойки, полу-
чени поради мързел и 
тези, които са с лоши 
прояви на публични места 
и в Техникума.

- Преподавателите 
веднага да засилят рабо-
тата си с изоставащите 
курсисти, като ги държат 
в напрежение чрез еже-
часно препитване.

- На учениците, които 
са без домашна работа да 
се прави забележка в бе-
лежника им и да се изиска 
през следващия час да се 
представи изготвено 
домашното упражнение.

- След завършването 
на учебните занятия да 
се изисква от съответния 
учител (имащ последен 
час или заключителен 

инструктаж) учениците 
да се закопчават и напус-
кат Техникума в приличен 
външен вид.

- Да се ползва радиоу-
редбата за порицание на 
мързеливите и недисци-
плинирани курсисти.

- Дежурните ученици, 
ако не изпълняват добре 
дежурството си – да се 
оставят дежурни и през 
следващите седмици.

- Да се изпитват уче-
ниците, отсъстващи по 
неуважителни причини 
или поради бягство за 
съответния урок още 
през следващия час.

- Да се проведе триднев-
на екскурзия до София – 
Кремиковци – Пловдив за 
групата първенец по 
учебна практика, до Варна 
– с класираната на второ 
място и до Слънчев бряг 

– на трето място. В екс-
курзиите не могат да 
участват наказаните 
през годината курсисти 
от Педагогическия съвет 
и тези, които имат две 
и повече двойки.

В Държавен архив – Бур-
гас се съхраняват фондо-
ве с приети документи-
както на училището, 
така и на самия Георги 
Дипчев. Любопитните 
читатели, а и възпита-
ници на гимназията могат 
лично да разгледат фонд 
735К – Държавно средно 
механотехническо учили-
ще – Бургас, фонд 409 – 
Техникум по механоте-
хника „Георги Димитров” 
– Бургас и фонд 812К – Ди-
пчев, Георги Василев.

Стотици страници са 
документите, в които е 

запечатана историята 
на училището, като не са 
никак малко трудности-
те, които съпътстват 
живота му, още от съз-
даването му, но общите 
усилия на ръководство, 
учители и ученици ут-
върждават през годините 
името му сред бургаската 
общественост.

Настоящата статия, 
освен да отбележи до-
стойната 100-годишнина 
на училището и да обър-
не поглед назад, е и поже-
лание към съвременните 
възпитаници на гимнази-
ята и техните препода-
ватели да съхранят ен-
т у с и а з м а  н а 
предшествениците си и 
винаги да се стремят да 
са сред първите.

Момент от 
строежа на 

Практиче-
ското меха-
но-техниче-
ско училище 

в Бургас. 
[1926 г.]

ФОТО: ДЪРЖАВЕН 
АРХИВ

Пред осно-
вите на 

Практическо-
то механо-
техническо 

училище в 
Бургас. 4 ап-

рил 1926 г.
ФОТО: ДЪРЖАВЕН 

АРХИВ

Ученици от 
Практиче-

ското меха-
но-техниче-
ско училище 

в Бургас по 
време на 
занятия. 

1929 г.
ФОТО: ДЪРЖАВЕН 

АРХИВ

Ученици от 
Практиче-
ското меха-
но-техниче-
ско училище 
в Бургас по 
време на 
занятия в 
стругарно-
то отделе-
ие. 1931 г. 
ФОТО: ДЪРЖАВЕН 
АРХИВ



ДОНА МИТЕВА

Областният управител 
Владимир Крумов да се произ-
несе по решението на съвет-
ниците от последното засе-
дание на ОбС за сливане на 
Вечерно средно училище „За-
хари Стоянов“ със СУ „Димчо 
Дебелянов“, настоява предсе-
дателят на Постоянната 
комисия по образование и ве-
роизповедания Станимир 
Баев. За целта той изпрати 
сигнална записка до Областна 
управа, изтъквайки своите 
основания.

Докладната записка за 
сливането бе включена в днев-
ния ред на последното заседа-
ние като извънредна с мотив, 
че е социално значимо събитие. 
Тя е за „Даване на съгласие за 
преобразуване чрез вливане на 
Вечерно средно училище „За-
хари Стоянов“ в СУ „Димчо 
Дебелянов“ и бе гласувана 
утвърдително. 

Сливането е по настояване 
на началника на Регионалното 
управление на образованието 
Петя Петрова ден преди тя 
да премине на друга позиция в 
МОН. 

Спешното гласуване бе 
продиктувано от факта, че 
до 31 май е срокът за закрива-
не или преобразуване на об-
щинските училища.

„Считам, че направените 
пропуски по осъществяване 
на предложената процедура, 
са препятствие за вземане на 
информирано решение от 
страна на общинските съвет-
ници по толкова важен и со-
циално значим въпрос.

Предвид посоченото се 
обръщам към Вас с молба да 
прецените законосъобраз-
ността на решението на Об-
щински съвет – Бургас по т. 
28 от Дневния ред на Заседание 
№24, проведено на 20.05.2025 
г.”, се казва в сигналната за-
писка на Баев.

Сигнал до областния упра-
вител има подаден и от колек-
тива на ВСУ „Захари Стоянов“, 
които също настояват пред 
Крумов: „При установени на-
рушения или липса на доста-
тъчна обосновка, да предпри-
емете действия по спиране на 
изпълнението на решението, 
съгласно правомощията Ви по 
Закона за местното самоупра-
вление и местната админи-
страция“.

Екипът на Вечерно средно 

училище „Захари Стоянов“ има 
становище и за дейността на 
учебното заведение. В него се 
казва: „Вечерно средно учили-
ще е различното училище и 
то никога не е било на равен 
старт с останалите. Учили-
ще, в което на първо място 
винаги е стояла грижата и 
човешкото отношение на 
учителя към ученика, което 
има зад гърба си 80-годишна 
история и е едно от старите 
училища с традиции в Бургас”. 

Случайно или не, но точно 
когато учителите водят 
своята битка за оцеляване на 
училището директорът 
Здравко Димов се оттегля от 
поста, вероятно решил да се 
посвети на друга мисия. Бегъл 
поглед на профила му във  ФБ 
доказва, че той е човек с раз-
ностранни интереси и често 
сменящ работата си. А в Ютуб 
могат за бъдат намерени не-
гови видеа.

Да припомним, че той бе 
заместник-директорът на СУ 
„Н. Й. Вапцаров“, Айтос и бе 
тръгнал за конкурса за дирек-
тори на училища миналата 
година, но по една или друга 
причина се озова вр.и.д. на 
вечерната гимназия „Захари 
Стоянов“ в Бургас. 

По непотвърдени данни той 
спира да е директор на Вечер-
ното училище в края на май.

Като начало за поста на 
Димов фолклорът казва, че 
проявява апетит колега от 
училището – Стратиев. Само 
че, ако той бъде назначен, ще 
се получи конфликт на инте-
реси, понеже неговата тъща 
в момента е ТРЗ в същото. 

По последна информация 
Лиляна Янева ще бъде времен-
но изпълняваща длъжността. 
Тя вече е имала среща с времен-
но изпълняваща длъжността 
началник на Регионалното 
управление на образованието 
Валентина Камалиева.

Шушука се, че въпросният 
Стратиев стои и зад една част 
от доносите срещу училището.

Независимо от кого са пре-
дизвикани проверките, те са 
направени от Регионалното 
управление на образованието 
и Националния инспекторат. 
А установеното от тях никак 
не е розово. Посещаемостта 
на учебните занятия грави-
тира около нулата. Учители-
те са в класната стая, но 
учениците ги няма. Знае се 
обаче, че заплатите им са по-
високи от тези на хората, 

които преподават на 26 уче-
ници в клас.

Като любопитен факт се 
разпространява и мълвата, 
че телевизорите във Вечер-
ната се използват за гледане 
на турски сериали, вместо за 
учебни филми. Както и това, 
че питейното заведение в 
съседство на училището, се 
радва на повишена посещаемост 
след 17.00 часа, когато трябва 
да започнат учебните занятия.

Във сферата на фактите е 
това, че през последните две 
години броят на учениците 
във вечерна форма намалява. 
Това е видно от таблиците, 
които са публикувани в до-
кладната записка. То е постиг-
нато чрез санкциите, налага-
н и  о т  д и р е к т о р а  з а 
натрупани отсъствия.

Доказана е тенденция за 
нарушаване на учебния процес, 
приемано от целия екип, за-
щото е гласувано на педагоги-
чески съвети.

Като капак, се твърди, че 
бюджетът на Вечерното е на 
критичния минимум.

Пред директора на СУ 
„Димчо Дебелянов“ стои сери-
озен проблем, ако сливането 
се състои.

Първо и най-основно е това 
как да се запази баланс на за-
платите, защото се знае, че 
„пришълците“ са с по-високи. 
Екипът на „Захари Стоянов“ е 
от 12 души – 2 непедагогически 
състав и 10 педагогически. По-
голямата част от учителите 
вземат около и над 3300 лв.

Така че директорът на СУ 
„Д. Дебелянов“ трябва да вди-
гне заплатите на своите хора 
или пък да оптимизира личния 
състав, което в самото нача-
ло няма как да се случи.

Могат да се зададат още 
няколко логични въпроса: защо 
Вечерната гимназия не се слее 
с някоя друга професионална 
гимназия, от една страна, а 
от друга – необходимо ли е 
изобщо тя да бъде пришита 
към бургаско училище, при 
положение че само 45 души от 
учениците в нея са от Бургас. 

Тя успешно би могла да 
бъде трансформирана, ако 
това наистина се налага, в 
друга община, защото обслуж-
ва цялата Бургаска област.

В цялата страна има само 
четири такива гимназии, две 
от които са в София, трета-
та е в Стара Загора, за която 
се говори, че вече е слята, и 
бургаската.
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Битката за „Вечерното“ отива на ново ниво
Сигнал. Областният управител да се произнесе по законосъобразност за сливането на „Захари 
Стоянов“ със СУ „Димчо Дебелянов”

Трансфери. Година извън игра не спря юноша на „Черноморец“ 
да се завърне на терена и да стане шампион на Италия

Вечерното училище в Бургас се 
намира в сградата на СУ „Димчо 

Дебелянов“. Според предложението 
на практика няма проблем със сград-

ния фонд и преместването от едно 
място до друго

ФОТО: ИНТЕРНЕТ

„Випуск 2023 
година на учи-

лището“ 
ФОТО: ВСУ „ЗАХА-

РИ СТОЯНОВ“



НИКОЛАЙ ПАРАШКЕВОВ 

През изминалия уикенд 
„Черноморец“ изигра по-
следния си мач за сезона в 
Югоизточната Трета 
лига, побеждавайки „Асе-
новец“ с 6:0. Така „акулите“ 
сложиха точка на една 
безапелационна кампания, 
в която спечелиха първо-
то място със 106 точки 
от 38 двубоя, гарнирани 
със 131 отбелязани гола, 
което е клубен рекорд. 
Сега за момчетата на 
Ангел Стойков предстои 
кратка почивка, като 
тимът ще започне подго-
товка за новия сезон във 
Втора лига в средата на 

юни.
„Подготовката ни ще 

започне на 16 юни, след 
като първият мач за пър-
венство ще е в края на юли. 
Има уточнени вече пет 
контролни срещи. Имаме 
и една свободна дата, за 
която търсим противник. 
Ще започнем подготовка 
при домашни условия и 
може би ще останем тук 
до началото на първен-
ството“, заяви старши 
треньорът на „Черноморец“ 
Ангел Стойков пред „Чер-
номорски фар“.

По думите му се очаква 
съвсем скоро да стане 
ясно дали „акулите“ ще 
играят на стадион „Лазур“ 
през следващия сезон.

„Мястото на „Черно-
морец“ е в Бургас. Всички 
се надяваме „Черноморец“ 
да играе в Бургас, за да има 
една прекрасна футболна 
атмосфера. Вариант да 
домакинстваме в Бургас, 
разбира се, е №1. Имаме и 
втори вариант, като се 
готвим и за двата. Въпрос 
е може би на часове да 
стане ясно къде ще играем.“

Стойков подчерта, че 
вече се водят преговори с 
играчите, които бургазлии 
искат да задържат за 
Втора лига.

„Като начин на работа 
„Черноморец“ още през 
този сезон бе на нивото 
на професионалните от-
бори. Вече мислим за след-
ващия сезон. Водят се 
разговори с основното 
ядро от футболисти. 
Важното е, че момчетата, 
които бяха в основата на 
този успех, изживяха една 
прекрасна година и имат 
пълно доверие в клуба, 
както и той в тях. Мом-
четата са щастливи, че 
играят за „Черноморец“ и 
аз съм убеден, че разгово-
рите ни с тях ще бъдат 
много лесни. При всички 
положения ще имаме нуж-
да от освежаване, но има-
ме доста играчи, които 

имат опит в професионал-
ния футбол, дори в Първа 
лига. Около тях ще бъде 
основата, а покрай тях ще 
надграждаме, където има 
нужда. Опитните ни фут-
болисти са и доста класни, 
така че има още много 
какво да дадат на „Черно-
морец“.

„Индикацията за тях-
ното ниво, мисля, че се 
видя от представянето 
им през сезона, което беше 
много добро. Те са профе-
сионалисти първо като 
играчи, а след това и по 
начина, по който водят 
начина си на живот. Под-

държат физическото си 
състояние отлично и 
могат да бъдат пример за 
младите, така че вярвам, 
че има още какво да дадат 
на „Черноморец“, каза 
Стойков по адрес на оп-
итните Димо Бакалов и 
Станислав Маламов, за 
които той изрази увере-
ност, че ще продължат да 
носят синия екип.

„Радвам се, че успяхме 
да се класираме по безапе-
лационен начин. Конкурен-
цията бе сериозна, но въ-
преки това постигнахме 
страхотни резултати, 
което допълнително ни 

радва и придава по-голяма 
стойност на успеха ни. 
„Черноморец“ винаги се 
цели високо. Разполагаме 
с изключително амбици-
озен собственик. Като щаб 
и състезатели сме също 
толкова амбициозни. На-
дявам се, че представяне-
то ни през следващия сезон 
ще бъде подобаващо. 
„Черноморец“ винаги се 
цели високо, така че имаме 
ли възможност, ще се 
борим и за нещо повече от 
оцеляване или място в 
средата на таблицата“, 
завърши треньорът на 
„акулите“.
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Ангел Стойков: „Черноморец“ 
винаги се цели високо!
ПОДГОТОВКА. „Акулите“ уредиха пет контроли, търсят съперник за още една

„Нефтохимик“ на 
крачка от Трета лига

Ангел Стойков е големият архитект за успеха на „акулите“
ФОТО: ФК „ЧЕРНОМОРЕЦ“

Играчите на 
„Черноморец“ 

с Купата за 
спечелване на 

Трета лига
ФОТО: ФК „ЧЕРНО-

МОРЕЦ“

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Нефтохимик“ постигна 
категорична победа срещу 
ФК „Кортен“, побеждавайки 
го с категоричното 5:0 в 
първия бараж за „шейховете“ 
по пътя към Трета лига. 
Момчетата на Станислав 
Жеков надиграха опонента 
си на стадион „Ганчо Хардалов“ 
в Карнобат и в неделя ще се 
изправят срещу отбора на 
„Раковски“ (Пловдив).

Ако „Нефтохимик“ спече-
ли срещу пловдивския тим, 
се класира в Трета лига. Ако 
все пак „зелените“ загубят, 
те ще имат още един шанс 
да се изкачат в по-горното 
ниво на футболната ни пи-
рамида в мач срещу „Хасково“, 
който в другия бараж разби 
„Чирпан“ с 3:0.

В двубоя в Карнобат бур-
газлии бяха пълни господари 
на терена и спечелиха повече 

от заслужено, подкрепяни 
от голяма агитка свои фено-
ве. Още от самото начало 
„Нефтохимик“ натика съ-
перника в собствената му 
половина, а ситуациите пред 
вратата на „Кортен“ се ре-
дяха една след друга. С фра-
пантен пропуск се отчете 
Михаил Мирошник, който не 
успя да засече топката във 
вратата от няколко метра. 
Все пак той се реваншира в 
продължението на първата 
част, след като този път, 
получавайки пас по земя от-
ляво, не сбърка и изведе 
отбора си напред. Още в на-
чалото на второто полувре-
ме отново Мирошник отбе-
л я з а  з а  2 : 0 .  Д о  к р а я 
„шейховете“ продължиха да 
диктуват събитията и за-
биха още три безответни 
попадения чрез Радослав 
Иванов и Антон Атанасов на 
два пъти, с които бе оформен 
крайният резултат 5:0.

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за извършване на оценка на въздействието върõу околната среда, се уведомяват всички 
заинтересовани лица относно инвестиционното предложение: 

Æилищна сграда в УПИ III-78  (ПИ 47651.501.181) кв.10 с.Медово, общ. Поморие, обл. Бургас

Възложител на проекта е:  Свилен Маргаритов Спиров

ОБЯВА

ЗКПÓ „НОВ ЖИВОТ” обявява търг с тайно наддаване за:

Продажба на недвижим имот идентификатор 07079.4.749 с площ от 1890 кв.м. находящ 
се в стоп.двор на кооперацията в кв.Лозово, които ще се проведе на 18.06.2025 г. от 10.30 
ч. в канцеларията на кооперацията при закрито заседание.

Начална тръжна цена: 151 200 лв. 
Тръжни документи в размер на 100 лв. Без ДДС ще се продават от 04.06.2025 г.до 

17.06.2025 г.
Документи за участие се подават до 16.00 ч.на 17.06.2025 г.

За справки 0895 750864 -Председател

Кооперация “ВККЧЗС- АЕТОС“- гр. Айтос
гр. Айтос, ул. „Богориди“ № 6, тел./факс 0558 2 27 49

e-mail: vzka_aetos@mbox.contact.bg

П О К А Н А

На основание на чл.16, ал.3 т.2 от Закона за кооперациите /ДВ бр.13 от 11.02.2003 
г./ и чл.20 ал.1 т.2 от Устава на Кооперация “ВКК×ЗС-АЕТОС“ гр. Айтос и във връзка с ОТКАЗ 
№20250522121545/27.05.2025 г. на Агенцията по вписванията Управителният съвет на 
кооперацията свиква извънредно Общо изборно събрание, което ще се проведе на 
27.06.2025 год. /петък/ от 17.00 часа в заседателната зала на Община Айтос, намираща 
се в гр. Айтос, ул. „Цар Освободител“ № 3, при следния дневен ред: 

1. Избор на ръководни органи на кооперацията-

- Избор на Председател
- Избор на Óправителен съвет
- Избор на Контролен съвет

При липса на кворум съгласно чл.17, ал.2 от Закона за кооперациите /ДВ бр.13/2003 
год./ и чл.24, ал.2 от Устава на кооперацията, събранието ще се проведе един час по- късно 
независимо от броя на присъстващите член кооператори на същото място.

 
За справка тел.: 0558/ 2-27-49 и на адрес: гр. Айтос, ул. „Богориди“ № 6

06.06.2025 г.
Председател на К“ВКК×ЗС АЕТОС“
гр. Айтос Дянко Дянков 

„Шейховете“ 
зарадваха 
феновете 
си, дошли да 
ги гледат в 
Карнобат, въ-
преки жегата

ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Копривленски се завърна в България със страхотна победа
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Най-добрият ни кик-
боксьор Стоян Копривле-
нски отбеляза подобава-
що завръщането си на 
родна земя. Бургазлията 
спечели главния мач на 
боксовата гала Pro Fight 
28 в Горна Оряховица, 
като не остави съмнения 
за превъзходството си 
срещу сенегалеца Адбула-

йе Диало в категория до 
71 кг. Копривленски полу-
чи специален плакет от 
организаторите, както 
и забележителна купа.

„Благодаря на всеки, 
който е тук. Радвам се, че 
има такива събития като 
Pro Fight, които помагат 
на кикбоксьори и спорта 
в България. Благодаря на 
организаторите за въз-
можността отново да се 
бия в България. За мен е 

голяма гордост и щастие 
да се бия в България“, 
каза той след победата.

30-годишният Стоян 
Копривленски бе на ринга 
на родна земя за последно 
в края на 2023 г. в родния 
си град Бургас. Тогава той 
взе реванш срещу Сорин 
Калинюк с 5:0.

Оттогава той направи 
6 двубоя в К-1. През мина-
лата година Копривленски 
спечели Гран при турнира 

от World Max на К-1, като 
в надпреварата записа 
уникален успех над Буакау 
Бенчамек. В края на фев-
руари той бе удостоен 
със специална награда по 
време на церемония на 
бойната организация К-1 
в Токио за „Битка на го-
дината“ за 2024 г. след 
невероятния двубой сре-
щу живата тайландска 
легенда.
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Пътниците на „Ориент Експрес“ раздадоха 
много усмивки и сърчица на карнобатлии
Лукс. В легендарния влак се возиха 67 пасажери от различни краища на света

Въпреки забраната! 
С икони нестинари влязоха в жаравата 

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Карнобат, 3 юни, малко 
преди полунощ. Платформа-
та на жп гара Карнобат се 
изпълни с развълнувани хора, 
които чакаха не кого да е, а 
легендарния влак „Ориент 
Експрес“. В композицията, 
потънала в история, стил и 
лукс, пътуват 67 пасажери 
от Европа, Азия, Америка и 
Австралия.

Влакът, състоящ се от 16 
вагона, спря на коловоз 4 за 
кратък престой от около 10 
минути, но остави дълготрай-
но впечатление сред присъст-
ващите. Сред множеството 
имаше и любопитни тийней-
джъри, за които това беше 
първи досег с композицията, 
както и по-възрастни енту-
сиасти, за които визитата 

на „Ориент Експрес“ вече се 
е превърнала в ежегодна 
традиция.

Пътниците не слязоха от 
влака, но заради вдигнатите 
завеси на някои от вагоните 
някои от външните наблю-
датели успяха да надникнат 
в интериора. Вагон-ресто-
рантите бяха оживени – гос-
тите отпиваха от своите 
питиета и разговаряха в 
изискана атмосфера, напом-
няща на роман от Агата 
Кристи.

Сред множеството, две 
пътуващи двойки направиха 
особено впечатление — те с 
усмивки позираха пред каме-
рите на местните, раздава-
ха сърца с ръце и поздравява-
ха със знака за мир.

Освен пасажери във вагон-
ресторантите, карнобатлии 
успяха да зърнат и стилния 

бар, бутиковия магазин на 
борда, където се предлагат 
аксесоари и сувенири, както 
и част кухнята, в която се 
приготвят ястията за гос-
тите. Спалните вагони ос-
танаха скрити зад плътно 
спуснати щори — може би, за 
да се запази личното прос-
транство на пасажерите.

Влакът беше посрещнат 
от дежурния ръководител 
движение Росен Желев, който 
е част от системата на БДЖ 
от три години и отскоро 
заема поста си в Карнобат. 
Срещата с „Ориент Експрес“ 
бе безспорно вълнуващо съ-
битие и за него.

Луксозната композиция 
пътува по историческия 
маршрут от Париж до Ис-
танбул. Днес влакът тръгва 
обратно към Париж.

Една от път-
ничките не 
се поколеба 

да застане за 
снимка

ФОТО: МАГДАЛЕНА 
ДИНЕВА

Желаещите да 
видят влака, 

описан в рома-
на на Агата 

Кристи
ФОТО: МАГДАЛЕНА 

ДИНЕВА

 Двойка се 
наслаждава 
на роман-
тичната 
си вечеря 
в „Ориент 
Експрес“
ФОТО: МАГДАЛЕ-
НА ДИНЕВА

„ЧЕРНОМОРСКИ ФАР“

Хиляди се стекоха в 
странджанското село Бъл-
гари, за да гледат нести-
нарските игри. Ритуалът 
започна още сутринта, а 
тази година иконите бяха 
изнесени от конака, а не от 
църквата в центъра, зара-
ди забраната на Сливенския 
митрополит.

Въпреки призивите на 
православната църква да не 
се използват икони в риту-
ала, нестинарите танцува-
ха с образите на св. Кон-
с т а н т и н  и  Е л е н а ,  а 
църковна камбана постави 
началото на нестинарски-
те игри. Странджанското 
село Българи е център на 
нестинарството в България. 
Нестинарските игри в Деня 
на св. св. Константин и 
Елена са важна част от 
обредната ритуалност в 
мистичната българска 
планина. 

Двама нестинари танцу-
ваха върху жаравата тази 
година. Както изисква оби-
чаят, те носеха в ръцете 
си икони на св. Константин 

и света Елена. Двамата 
светци са покровители на 
селото, а църквата и парак-
лисът носят имената им.

От 2009 година нести-
нарството е признато от 
ЮНЕСКО за нематериално 
културно наследство

Ритуалът по 
разгарянето 

на жаравата
ФОТО: СИЛВИЯ 

ШАТЪРОВА

Кулминацията в игрите–влизането в жаравата
ФОТО: СТОЙЧО ЧАЙКОВ

Недялко Йорданов ще отбележи 
85-ата си годишнина на бургаска 
сцена с най-новия си спектакъл

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Един от емблематич-
ните бургазлии – поетът, 
драматургът и живата 
легенда на съвременната 
българска култура Не-
дялко Йорданов, отпраз-
нува своя 85-и рожден 
ден в началото на тази 
година.

И както подобава на 
големите творци, той 
ще отбележи юбилея си 
и на бургаска сцена по 
най-красивия начин – с 
нова, вълнуваща пиеса, 
която събира любими 
български актьори и 
носи духа на онова поко-
ление, което не се от-
казва от спомените си 
и връзките, които го 
крепят.

Премиерата на „Как-
вото, такова“ ще зарад-
ва публиката на 10 юни 
от 19:00 часа в Драмати-
чен театър „Адриана 
Будевска“. Това е история 

за живота, пътешест-
вието през времето, през 
спомените и емоциите 
на едно цяло поколение, 
което се среща години 
наред, за да съхрани не-
сломимата си връзка и 
човечност. 

Осем от учениците на 
единадесети А клас и 
тяхната вече 90-годиш-
на учителка другарката 
Пеева, се събират в 
малкото ресторантче 
на своята съученичка 
Силвия, за да разкажат 
истории за любов и пре-
дателство, за радост и 
болка, за прошка и на-
дежда.

В „Каквото, такова“ 
животът се оглежда в 
последната среща – из-
пълнена с неочаквани 
откровения, спомени и 
чувства, които не оста-
ряват.

Под режисурата на 
Мирела Иванова и с из-
пълнението на любими 
български актьори, 

спектакълът докосва 
сърцето, провокира 
мисълта и оставя тра-
ен спомен. 

Вечерта на 10 юни ще 
бъде почит към творе-
ца и човека Недялко 
Йорданов, чиято поезия 
и драматургия продъл-
жават да живеят и 
вдъхновяват поколени-
ята.

Билетите вече са в 
продажба. Не пропускай-
те този емоционален 
спектакъл – празник на 
живота, паметта и 
приятелството!

Гостува Народен те-
атър „Иван Вазов“. В 
ролите ще видите: Ла-
тинка Петрова, Янина 
Кашева, Сава Пиперов, 
Пламена Гетова, Ста-
нислав Пищалов, Боряна 
Митева, Христо Терзи-
ев, Рут Рафаилова, Лю-
бомир Младенов, Йордан 
Петков, Виктория Ко-
лева, Ева Тепавичарова 
и Мирослав Стефанов.
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